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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DEL CONSELL COM ARCAL DE 
L’ALT PENEDÈS DEL DIA 13 D’OCTUBRE DE 2016 

 
A Vilafranca del Penedès, a les 19:30 hores del dia 13 d’octubre de 2016, es reuneix a 
la sala de sessions de la seva seu el Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, amb 
la finalitat de celebrar sessió ordinària amb els assistents ressenyats tot seguit: 
 
 
ASSISTENTS:   
 
Olivella Pastallé, Francesc Ramon CIU 
Lluís Valls Comas, vicepresident primer PSC-CP 
Xavier Lluch Llopart, vicepresident segon CIU 
Ramon Carbó Vert, vicepresident tercer CIU 
Jordi Bosch Morgades, vicepresident quart CIU 
Servand Casas Mateo, vicepresident cinquè PSC-CP 
Cols Canals, Joan CIU  
Gusi Amigó, Raimon CIU 
Martí Ràfols, José Maria CIU  
Moreno Pascual, Sixto CiU  
Ros Peirón, Llorenç CIU  
Soler Mateu, Pere CIU  
Vallès Domingo, Sergi CIU  
Villanueva Pin, M. Carmen CIU  
Casado Ruiz, Raül PSC-CP  
Edo Vargas, Francesc Xavier PSC-CP  
Martínez Bravo, Maria Filomena PSC-CP  
Mérida López, Susanna PSC-CP  
Ramírez Burdalo, Lucas PSC-CP  
Romero Gamarra, Francisco PSC-CP  
Estruga Aguilar, Maria Dolors ERC  
Llop Fernàndez, Lluïsa Maria ERC  
Mascaró Bujaldón, Josefina ERC  
Pagès Pont, Pol ERC  
Ribas Ferrer, Josep Maria ERC  
Sàbat Lluverol, Pere ERC  
Baqués Capellades, Anna CUP-PA  
Carbó Giró, Carlota CUP-PA  
Salguero Vidal, Jordi CUP-PA  
Peñafiel Hervás, Antonio ENTESA  
Caldentey Querol, Lluís Fernando PP  

 
 
Gerent: Francesc Rosell Bascompte 
Interventor: Antoni Peiret de Antoni 
Actua com a Secretari: Xavier Rodado Honorato 
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EXCUSA ASSISTÈNCIA: 
   
Martínez Alonso, Alfred PSC-CP  
Díez de los Ríos Sánchez, Diego ENTESA  

 
 
El president obre la sessió d’acord amb la següent: 
 
ORDRE DEL DIA 
 
I- PART RESOLUTIVA 
 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 15 de setembre de 2016. 
 

II- PART DE CONTROL 
 

2. Donar compte de Decrets de la Presidència. 
 

3. Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
 

4. Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 8 i 
22 de setembre de 2016. 
 

URGÈNCIA 
Addenda de modificació i pròrroga per a l’any 2016 del conveni de 29 d’octubre 
de 2013 mitjançant el qual es va establir un encàrrec de gestió de l’Agència 
Catalana del Consum de la Generalitat de Catalunya al Consell Comarcal de 
l’Alt Penedès, per a la realització d’actuacions en matèria de consum. 

 
5. Moció que presenta el grup comarcal de CiU en record de Rossend 

Montané i Ferrer. 
6. Moció que presenta el grup comarcal de la CUP-PA en suport als 

SOM27 i més. 
7. Moció en suport als 25 anys de “La Marató de TV3”. 

 
URGÈNCIA 
Moció de suport al referèndum i al procés constituent. 
 

8. Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de consellera comarcal de 
la senyora Carlota Carbó Giró. 
 

9. Informacions de la Presidència.  
10. Precs i Preguntes. 
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I- PART RESOLUTIVA 
 

1- Aprovació de l’acta de la sessió anterior de 15 de setembre de 2016. 
 
L’acta és aprovada per unanimitat dels consellers presents dels grups polítics 
comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA, d’ENTESA i del PP. 
 
 
II- PART DE CONTROL 
 
2- Donar compte de Decrets de la Presidència. 
 
Decret de la Presidència núm. 82, de 9 de setembre de 2016 
1- Convocar els consellers comarcals del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, a la 
sessió ordinària del PLE d’aquest Consell Comarcal, que tindrà lloc a la sala de 
sessions el proper dia 15 de setembre de 2016, que començarà a les 19, 30 hores, 
en primera convocatòria. Cas de no existir en primera convocatòria el quòrum de 
constitució requerit, quedarà automàticament convocada la sessió per la seva 
celebració, en segona convocatòria, 48 hores després. 
2- Establir els assumptes que configuren el següent: 
ORDRE DEL DIA 
I- PART RESOLUTIVA 

1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors de 14 i 28 de juliol de 2016. 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ATENCIÓ A LE S PERSONES 

2. Aprovació del Contracte programa 2016-2019 per a la coordinació, cooperació i 
col·laboració entre el Departament de  Treball, Afers socials i Famílies i el 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès, en matèria de serveis socials i altres 
programes relatius al benestar social i polítiques d’igualtat. 

 
II- PART DE CONTROL 

3. Donar compte de Decrets de la Presidència. 
4. Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
5. Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 7 i 21 de 

juliol de 2016. 
6. Moció de suport al banc d’ADN per les identificacions dels desapareguts a la 

guerra civil. 
7. Moció per demanar a l’Estat Espanyol el traspàs íntegre a la Generalitat de 

Catalunya de les línies ferroviàries interiors de Catalunya. 
8. Informacions de la Presidència.  
9. Precs i Preguntes. 

3- Donar trasllat d’aquesta resolució als consellers comarcals. 
 
Decret de la Presidència núm. 83, de 15 de setembre  de 2016 

1- Contractar, directament i amb caràcter d’urgència, al senyor ... (ECF), 
mitjançant contracte per modalitat d’obra i servei a temps complert, com a 
auxiliar administratiu (C2) adscrit al servei de Desenvolupament i Ocupació, en 
el marc del Programa complementari de serveis socials bàsics, cohesió social i 
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emergència energètica, dins del Catàleg de serveis de l’any 2016 del pla Xarxa 
de Governs Locals 2016-2019 (codi XGL 16/X/225937), a raó de 37,5 hores 
setmanals, amb efectes del dia 15 de setembre de 2016 i fins a la finalització 
prevista a data 14 de març de 2017, i prestant serveis a l’Ajuntament de Sant 
Martí Sarroca. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis de Desenvolupament i Ocupació, Benestar 
Social, de Recursos Humans i a la tresoreria del Consell Comarcal als efectes 
oportuns. 

 
Decret de la Presidència núm. 84, de 15 de setembre  de 2016 

1- Aprovar l’atorgament d’ajuts individuals pel curs 2016-17, rebudes durant el 
període ordinari, per a la utilització del servei escolar de menjador a alumnes 
escolaritzats en els nivells d’ensenyament obligatori, en el segon cicle 
d’educació infantil i en centres d’educació especial de la comarca de l’Alt 
Penedès, als quals no correspon la gratuïtat del servei, amb valoració de les 
condicions econòmiques, familiars i socials dels sol·licitants, i  en funció de la 
disponibilitat econòmica del Consell Comarcal que disposi per cada curs 
escolar, als alumnes sol·licitants i resumidament són els següents: 

Beques atorgades Totals 
100% 85 
50% 977 

TOTAL 1.062 
 

2- Denegar l’atorgament d’ajuts individuals pel curs 2016-17, rebudes durant el 
període ordinari, per a la utilització del servei escolar de menjador a alumnes 
escolaritzats en els nivells d’ensenyament obligatori, en el segon cicle 
d’educació infantil i en centres d’educació especial de la comarca de l’Alt 
Penedès, als quals no correspon la gratuïtat del servei, amb valoració de les 
condicions econòmiques, familiars i socials dels sol·licitants, i  en funció de la 
disponibilitat econòmica del Consell Comarcal que disposi per cada curs 
escolar, als alumnes sol·licitants i resumidament són els següents: 

Beques denegades  Totals  
Desisteixen de la seva petició 2 
Supera ingressos de renta, de patrimoni, de volum 
de negoci i/o valor cadastral. 396 

Presentació de la sol·licitud fora de termini 3 
TOTAL     401 

 
3- Deixar constància de la relació de sol·licituds d’ajuts el termini de resolució de 

les quals resta suspès fins a l’obtenció de les dades corresponents a aportar 
per part dels interessats  o per part de l’Administració de la Generalitat.  
Sol·licituds pendents d’atorgament o denegació  Totals  
Perquè la documentació obtinguda fins al moment 
no és suficient per poder resoldre la sol·licitud. 

187 

Sol·licituds d’Educació Especial: Pendents de 
criteris del Departament d’Ensenyament. 

21 

TOTAL 208 
 



ACTA NÚM. G1006_2016_0010 
P131016 

 

343 

 

4- Publicar la present resolució al taulell d’anuncis situat a la planta baixa i al 
taulell d’anuncis de la seu electrònica del Consell Comarcal i es notificarà als 
centres docents. Aquesta substituirà la notificació individualitzada, de 
conformitat amb el que disposa l’article 59.6 de la Llei 30/92, de 26 de 
novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú.  

5- Contra la resolució d’atorgament o denegació de l’ajut, que posa fi a la via 
administrativa, podeu interposar amb caràcter potestatiu recurs de reposició 
davant del mateix òrgan comarcal que l’ha dictat, en el termini màxim d’un mes 
a partir de l’endemà de la data de recepció d’aquesta notificació.  
Contra l’acte de resolució expressa del recurs de reposició, o bé directament 
contra aquest acte administratiu, podeu interposar recurs contenciós 
administratiu davant dels Jutjats contenciosos administratius de la província de 
Barcelona, dins del termini màxim de dos mesos a comptar des del dia següent 
al de la recepció de la notificació corresponent. Tanmateix podeu presentar 
qualsevol altre recurs que considereu adient d’acord amb la llei. 
 Donar trasllat de l’acord al servei d’Ensenyament i a la tresoreria del Consell 
Comarcal. 

 
Decret de la Presidència núm. 85, de 15 de setembre  de 2016 

1- Aprovar, per raons d’urgència, la modificació contractual amb l’empresa Bus 
Castellví SA, explicitada en els antecedents d’aquest decret, la qual es 
concreta en els paràmetres recollits i transcrits a l’informe abans exposats i 
pels motius que s’hi recullen, la qual tindrà una vigència temporal fins a 
l’acabament del curs escolar 2016/2017, quantificada en 2.565€ + 256,50€= 
2.821,50€ (IVA inclòs) (171 dies lectius del 19 de setembre i fins a la 
finalització del curs x 15€/dia sense IVA). 
Les modificacions de l’horari i el recorregut de la ruta 14b és el següent:  

Origen Castellví de la Marca 
Destí INSTITUT EL FOIX 
Transportista BUS CASTELLVI 
O 

14b RUTA núm.  
PARADES HORA 

  Anada  Tornada  

La Múnia 07:49 15:16 

Les Cases Noves de Cal Marques 07:53 15:12 

El Cuscó   

Masia Argila   

Sant Marçal 07:58 15:07 

Les Masuques 08:02 15:03 

La Ràpita 08:05 15:00 

INSTITUT El FOIX 08:10 14:55 

2- Notificar la present resolució a l’empresa interessada. 
3- Donar trasllat de la resolució al servei d’Ensenyament  i a la tresoreria del 

Consell Comarcal als efectes oportuns. 
4- Ratificar la present resolució a la propera Junta de Govern que es celebri. 
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Decret de la Presidència núm. 86, de 22 de setembre  de 2016 
1- Reconèixer a la senyora ... (APB) el gaudi de la reducció de la jornada laboral, 

essent la jornada efectiva de 36,5 hores, amb la reducció proporcional del 
salari, essent la percepció del 97,33% de les retribucions, amb efectes del 22 
de setembre de 2016 i fins a la data màxima del 13 de gener de 2020. 

2- Notificar la present resolució a la interessada. 
3- Donar trasllat de l’acord al servei de Recursos Humans als efectes oportuns. 

 
Decret de la Presidència núm. 87, de 29 de setembre  de 2016 

1- Modificar els contractes laborals del professorat de l’EMAP, amb efectes de l’1 
d’octubre de 2016, per ampliació o reducció de la jornada laboral, als 
professionals següents: 

• Ampliar la jornada del senyor ... (XLP) per un total de 36,37 hores  setmanals  
respecte les 33,75 hores anteriors contractades.  A realitzar a les aules de Sant 
Llorenç d’Hortons, La Granada, El Pla del Penedès, Pacs-Les Cabanyes, Sant 
Pere de Riudebitlles i Avinyonet del Penedès, els dilluns, dimarts, dimecres i 
dijous, com a professor de clarinet, flauta travessera, saxo i combos, com a 
professor de música, tècnic mig, categoria A2. 

• Reduir la jornada de la senyora ... (RRR) per un total de 17,64 hores 
setmanals  respecte les 19,12 hores anteriors contractades. A realitzar a les 
aules de Sant Llorenç d’Hortons, Sant Martí Sarroca i Pacs del Penedès, els 
dilluns, dimarts i dijous com a professora de piano i llenguatge musical, tècnic 
mig, categoria A2. 

• Reduir la jornada del senyor ... (EMB) per un total de 19,37 hores setmanals  
respecte les 21,35 hores anteriors contractades. A realitzar a les aules de Sant 
Pere de Riudebitlles, La Granada, El Pla i Lavern els dilluns, dimarts, dimecres 
i divendres com a professor de llenguatge musical, trombó i trompeta, tècnic 
mig, categoria A2. 

• Ampliar la jornada del senyor ... (MPT) per un total de 19,37 hores setmanals  
respecte a les 17,50 hores anteriors contractades. A realitzar a les aules de 
Sant Llorenç d’Hortons, La Granada, El Pla del Penedès i Sant Pere de 
Riudebitlles, els dilluns, dimarts i dimecres com a professor de bateria i 
batukada, tècnic mig, categoria A2. 

• Ampliar la jornada del senyor ...(DPJ) per un total de 23,75 hores  setmanals  
respecte a les 22,87 hores anteriors contractades. A realitzar a les aules de La 
Granada, Pacs, Les Cabanyes, Sant Llorenç d’Hortons, El Pla del Penedès i 
Sant Martí Sarroca, els dilluns, dimarts i dijous com a professor de guitarra i 
l’orquestra de guitarra, tècnic mig, categoria A2. 

• Ampliar la jornada del senyor ... (ERL) per un total de 37,25 hores setmanals  
respecte les 37,00 hores anteriors contractades. A realitzar a les aules de Sant 
Llorenç d’Hortons, La Granada i Sant Pere de Riudebitlles, els dilluns, dimarts, 
dimecres, dijous i divendres, com a professor de piano, cant coral, conjunt 
instrumental, guitarra i bateria, tècnic mig, categoria A2. 

• Ampliar la jornada de la senyora ... (MSB) per un total de 24 hores setmanals  
respecte les 23,50 hores anteriors contractades. A realitzar  a les aules de Sant 
Pere de Riudebitlles, Mediona, Sant Llorenç d’Hortons, El Pla del Penedès, La 
Granada i Santa Margarida i els Monjos, els dilluns, dimarts, dimecres, dijous i 
divendres com a professora de llenguatge musical i piano, tècnic mig, categoria 
A2. 
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• Reduir la jornada de la senyora ... (MMA) per un total de 19,5 hores 
setmanals  respecte les 24,75 hores anteriors contractades. A realitzar a les 
aules de Sant Pere de Riudebitlles, Torrelavit, La Granada, Olesa de 
Bonesvalls i Vilobí del Penedès, els dilluns, dimarts, dimecres i dijous com a 
professora de sensibilització musical i llenguatge musical, tècnic mig, categoria 
A2. 

• Reduir la jornada de la senyora ...(MLLG) per un total de 9,75 hores 
setmanals  respecte les 12,00 hores anteriors contractades. A realitzar a les 
aules de La Granada, els dimarts i els dijous com a professora de llenguatge 
musical, tècnic mig, categoria A2. 

2- Donar trasllat de l’acord als serveis d’Ensenyament, de Recursos Humans i a la 
tresoreria del Consell Comarcal als efectes oportuns. 

 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
3- Donar compte de Resolucions de la Gerència. 
 
Resolució de la Gerència núm. 69, de 26 de juliol d e 2016 
En virtut de les facultats que, com a gerent, m’atorga l’article 16 del Decret Legislatiu 
4/2003, de 4 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de l’Organització 
Comarcal de Catalunya, i atès que la Junta de Govern en sessió del 21 de juliol de 
2016 va aprovar l’atorgament dels ajuts individuals de desplaçament obligatoris per 
alumnes d’educació obligatòria derivats de la UEC Alt Penedès - Garraf, gestionada 
per la Institució Escola Balmes, corresponent al curs 2015/2016,  resolc el pagament 
del següent import corresponent als ajuts individuals de desplaçament obligatoris: 
1- - alumnes de l’UEC I.E Balmes,  de Vilafranca del Penedès, relacionats a l'annex 

1 d'aquesta resolució, per un import total màxim de 1.564,83€  
2- 
 
 

El pagament s’efectuarà en un sol lliurament. 
L’abonament dels ajuts als receptors es farà a través del centre, el qual justificarà 
la distribució de les quantitats assignades, mitjançant un certificat escrit que haurà 
de lliurar a aquest Consell Comarcal. 

 
Resolució de la Gerència núm. 70, de 27 de juliol d e 2016 
Pagament nòmina de juliol. 
 
Resolució de la Gerència núm. 71, de 2 d’agost de 2 016 
TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS 
ASSISTENCIALS. 

NOM USUARI/ÀRIA  MES EUROS 

• ACF JULIOL 40,20 € 

• JMRC JULIOL 40,20 € 
• VCL JULIOL  4,02 € 

TOTAL EUROS……………………   84,42 € 
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Resolució de la Gerència núm. 72, de 11 d’agost de 2016 
Aprovar la Disposició de la Despesa (AD), segons s’estableix en la base Tretzena bis 
de “Protocol de la gestió de compres/factures”  de les Bases d’Execució del 
Pressupost de l’exercici 2016,  de les compres o serveis següents: 
 
9 Juliol -31 juliol de 2016 
 
. Contractes menors : 
1.José Manuel Alonso Varea, NIF.13735433V: Per a la sessió de formació 
metodològica servei de l’equip a la infància i adolescència-Benestar social (juliol.2016), 
segons informe de la Cap del Servei i la proposta de compres núm.7/2016. 
Partida: 231.2269901, Supervisió EAIA 
Import total IVA inclòs...........................................................2.100€ 
 
2. Associació per a la promoció de l’esport, NIF.G64635105 : per la gestió del torneig 
municipal de futbol 7, segons proposta de compres núm.77-2016. 
Partida:341.2279900, Despeses de funcionament d’esports (AMP) 
Import total IVA inclòs...........................................................3.872€ 
 
3. Club Esportiu Sant Cugat Sesgarrigues, NIF.G66536384:  per els serveis prestats 
durant el torneig municipal de futbol 7, segons proposta de compres núm.77-2016. 
Partida:341.2279900, Despeses de funcionament d’esports (AMP) 
Import total IVA inclòs...........................................................1.152€ 
 
4. Joan Ramon Puig Mascaró, PDM gifts. CIF.77314008Z: per el subministraments de 
material per a desenvolupar el torneig municipal de futbol 7, segons proposta de 
compres núm.77-2016. 
Partida:341.2279900, Despeses de funcionament d’esports (AMP) 
Import total IVA inclòs.............................................................690,73€ 
 
5. ABS Informàtica, S.L. CIF.B59383596: per el servei de manteniment d’aplicacions 
informàtiques, segons informe del Tècnic informàtic i la proposta de compres núm. 78-
2016         
Partida:491.2279903, Manteniment programari 
Import total IVA inclòs...........................................................4.789,56€ 
 
6. TÜV Rheinland Ibèrica Inspection, Certification & Testing, S.A, CIF.A59555466: per 
el servei d’inspecció periòdica obligatòria de l’ascensor, segons proposta de compres 
núm. 80-2016  
Partida:920.21200, Reparació d’edificis i manteniment. 
Import total IVA inclòs............................................................147,23€ 
         TOTAL EUROS. . . . . . . .  . .12.751,52€ 
 
Resolució de la Gerència núm. 73, de 12 d’agost de 2016 

1. Requerir a l’empresa adjudicatària Serhs Food Àrea. S.L., l’abonament al 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès del  3% de l’import total dels menús no 
gratuïts servits a alumnes i mestres durant el curs 2015/ 2016, i que suposa un 
import de 4.679,03 € 

2. Notificar la present resolució a l’empresa interessada. 
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Resolució de la Gerència núm. 74, de 22 d’agost de 2016 
Aprovar la Disposició de la Despesa (AD), segons s’estableix en la base Tretzena bis 
de “Protocol de la gestió de compres/factures”  de les Bases d’Execució del 
Pressupost de l’exercici 2016,  de les compres o serveis següents: 
 
1 d’agost -24 d’agost de 2016 
. Contractes menors : 
1.Electrica Güell, SA, A08450892: per a la realització de tasques de manteniment 
correctiu de l’edifici de la seu del CCAP, durant el mes d’abril, segons proposta de 
compres núm.93-2016. 
Partida:920.21200, Reparació edificis i manteniment. 
Import total IVA inclòs.............................................................705,02€ 
 
2. Orange Catalunya xarxa de telecomunicacions, S.A, CIF.A61455515. Per el servei 
de contracte de manteniment de la centraleta del CCAP, pròrroga del contracte des de 
l’1 de juliol fins el 31 de desembre de 2016, segons la proposta de compres 
núm.94/2016. 
Partida:920.22200 Comunicacions i telèfon. 
Import total IVA inclòs...........................................................1.505,36€ 
 
. Compres: 
3. F.Vidal, S.A. NIF.A08364333: Per el subministrament de 4 armaris  per les aules de  
l’escola de Música:  D’Olesa de Bonesvalls, Santa Margarida i els Monjos, Vilobí del 
Penedès i Sant Llorenç d’Hortons, segons la proposta de compres núm.87/2016. 
Partida: 326.2269902, Funcionament Escola de Música 
Import total IVA inclòs...........................................................1.008,37€ 
 
4. Tok Tok musica SCP, NIF.G62440839: Per el subministrament de material de 
percussió per a concerts i activitats de l’escola de música, segons informe de la cap 
d’estudis de l’EMAP i la proposta de compres núm. 89-2016   
Partida: 326.2269902, Funcionament Escola de Música 
 
Import total IVA inclòs...........................................................1.654,48€ 
5. Grafiques del Foix, SL, CIF.B08908519: Per el subministrament d’agendes i 
quaderns  de les classes de música durant el curs 2016-2017. Segons proposta de 
compres núm.91-2016. 
Partida: 326.2269902, Funcionament Escola de Música 
Import total IVA inclòs.............................................................895,40€ 

TOTAL EUROS. ....................5.768,63€ 
 
Resolució de la Gerència núm. 75, de 26 d’agost de 2016 
TAXA PER LA PRESTACIÓ DEL SERVEI D’AJUDA A DOMICILI I ALTRES SERVEIS 
ASSISTENCIALS. 

NOM USUARI/ÀRIA  MES EUROS 
• ACF AGOST 53,60 € 
• JMRC AGOST 67,00 € 
• VCL AGOST  5,36 € 

TOTAL EUROS……………………   125,96 € 
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Resolució de la Gerència núm. 76, de 19 de setembre  de 2016 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA CESSIÓ EN RÈGIM DE PRÉSTEC DE CARPES 
DELS AJUNTAMENTS DE LA GRANADA, OLESA DE BONESVALLS I CASTELLVÍ 
DE LA MARCA  

Núm. 
Factura 

AJUNTAMENT  Concepte  Import  

26 La Granada Servei carpes 193,73 
27 Olesa de Bonesvalls Servei carpa gran 632,82 
28 Castellví de la marca Servei carpes 1488,30 

  TOTAL 2.314,85 
 
Resolució de la Gerència núm. 77, de 26 d’agost de 2016 
Pagament nòmina d’agost. 
 
Resolució de la Gerència núm. 78, de 22 de setembre  de 2016 
Aprovar la Disposició de la Despesa (AD), segons s’estableix en la base Tretzena bis 
de “Protocol de la gestió de compres/factures”  de les Bases d’Execució del 
Pressupost de l’exercici 2016,  de les compres o serveis següents: 
 
24 d’agost -22 de setembre de 2016 
 
. Contractes menors : 
1. Publipress Media S.L.U, NIF.B08936643: Per la publicació d’un anunci sobre les 
jornades gastronòmiques de sant Joan al suplement “que fem “ de la Vanguardia, 
segons informe de la cap de comunicació, premsa i protocol de la cap del Servei de 
desenvolupament i ocupació i la proposta de compres núm. 111-2016   
Partida: 241.2279904, Treballs realitzats altres empreses, La xarxa de Governs 
Locals. 
Import total IVA inclòs...........................................................999,46€ 
 
.compres: 
2. Abacus, SCCL NIF.F08226714: Per el subministrament d’instruments musicals per 
el funcionament de les aules de l’escola de Música, segons la proposta de compres 
núm.95/2016. 
Partida: 326.2269902, Funcionament Escola de Música 
Import total IVA inclòs...........................................................2.345,61€ 

TOTAL EUROS. ....................3.345,07€ 
 
Resolució de la Gerència núm. 79, de 27 de setembre  de 2016 
Pagament nòmina de setembre. 
 
Resolució de la Gerència núm. 80, de 30 de setembre  de 2016 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA TAXA PER LA DIRECCIO D’OBRA DEL CAMÍ DE 
LA CARRERADA  ALS AJUNTAMENTS DE: AVINYONET DEL PENEDÈS, SANT 
CUGAT SESGARRIGUES I LA GRANADA I DEL CAMI DEL CORRAL AL PLA DEL 
MESTRE ALS AJUNTAMENTS DE: AJUNTAMENT DEL PLA I SUBIRATS 
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Núm. 
Factura AJUNTAMENT Concepte Import 

29 El Pla del Penedès D.O 3.713,84 
30 Subirats D.O. 627,29 
31 Avinyonet del Penedès D.O. 2.005,91 
32 Sant Cugat Sesgarrigues D.O. 1.412,54 
33 La Granada D.O. 467,94 
  TOTAL 8.227,52 € 

 
Resolució de la Gerència núm. 81, de 30 de setembre  de 2016 
APROVAR LA LIQUIDACIÓ DE LA TAXA PER LA PRESTACIÓ DELS SERVEIS 
TÈCNICS DE PREVENCIÓ I CONTROL AMBIENTAL DE LES ACTIVITATS AL MES 
DE SETEMBRE DE 2016 

Núm. 
Factura AJUNTAMENT Nom empresa Concepte Import 

I-21 Sant Sadurní 
d’Anoia Grafiques Lappi Martorell B4-1,B4-

2,B5,B12 516,60 

I-22 Sant Llorenç 
d’Hortons Eva Maria Puente Maya D2 80,00 

I-23 Sant Quintí de 
Mediona Gp Pharm, as B19 120,00 

 
  Lluís Aran C3-1 119,00 

I-24 Subirats Pedrera d’Ordal B4-1,B4-
2,B5,B12 516,60 

  Jordi Albiol Martínez B4-1,B4-
2,B5,B12 516,60 

  Gasoils Amat, SL B4-1,B4-
2,B5,B12 516,60 

I-25 El Pla del Penedès Prin Jessy C3-1 119,00 
I-26 Pacs del Penedès Prin Jessy C3-1 119,00 

I-27 Sant Cugat 
Sesgarrigues 

Closure Systems 
International España, SA 

B4-1,B4-
2,B5,B12 516,60 

  TOTAL  3.140,00 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
4- Donar compte de les actes de la Junta de Govern de les sessions de 8 i 
22 de setembre de 2016. 
 
El Ple en resta assabentat. 
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President: 
Ara introduiríem el següent punt, que se’ls hi ha enviat a tots els consellers i 
conselleres aquest matí. 
En tot cas, caldria primer votar la urgència del punt. És un tema que ens va 
arribar fa 8 ò 10 dies i que realment ens corre pressa, bàsicament, perquè és 
un tema de tenir liquiditat per aquesta feina que estem fent. 
 
VOTACIÓ DE LA URGÈNCIA:  Unanimitat. 
 
 
Addenda de modificació i pròrroga  per a l’any 2016 del conveni de 29 
d’octubre de 2013 mitjançant el qual es va establir  un encàrrec de gestió 
de l’Agència Catalana del Consum de la Generalitat de Catalunya al 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès, per a la realitz ació d’actuacions en 
matèria de consum 
 
Atès que la Generalitat de Catalunya té competència exclusiva en matèria de 
defensa dels consumidors i dels usuaris, de conformitat amb l'article 123 de 
l'Estatut d'Autonomia i, d’acord amb l’article 2 de la Llei 9/2004, de 24 de 
desembre, l’Agència Catalana del Consum és l’organisme autònom 
administratiu que té assignades totes les competències que corresponen a la 
Generalitat de Catalunya en matèria de consum en virtut de la Constitució i 
l’Estatut d’Autonomia. 
 
Atès que d'acord amb els articles 25 c) i 36.2 del Decret Legislatiu 4/2003, de 4 
de novembre, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei de l'organització 
comarcal de Catalunya, correspon a la Comarca, entre d’altres, l’exercici de 
les competències que li delegui o li encarregui de gestionar l’Administració de 
la Generalitat respectant el principi de lleialtat institucional. 
 
Atès que la Junta de Govern, en sessió de 7 de novembre de 2013, va aprovar 
el conveni, subscrit a data 29 d’octubre de 2013, d’encàrrec de gestió amb 
l’Agència Catalana del Consum de la Generalitat de Catalunya i el Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès per a la realització d’actuacions definides en 
matèria de consum a la comarca i concretar-ne el procediment, les tasques i 
els mitjans per a l’exercici de les funcions encomanades així com el 
finançament corresponent a l’activitat encarregada, en virtut dels articles 10 i 
116.2 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les 
administracions públiques de Catalunya. 
 
Atès que per acord de la Junta de Govern, en sessió de 19 de novembre de 
2015, i ratificat l’acord pel Ple de 17 de desembre de 2015, el conveni va ser 
objecte de modificació parcial amb motiu d’una addenda de modificació i 
pròrroga subscrita l’any 2015 que va afectar els punts e) i g) de la seva 
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clàusula segona (actuacions), el punt 1) de la clàusula sisena (tramitació 
informàtica) i que va suposar la incorporació d’una nova clàusula desena per 
incloure una garantia de pagament prevista a l’article 57 bis de la Llei 7/1985, 
de 2 d’abril, de Bases de Règim Local, article que, recentment, ha estat 
objecte d’anul·lació pel Tribunal Constitucional (STC de 3 de març de 2016) 
cosa que comporta la modificació d’aquella clàusula. 
 
Atès que a la clàusula onzena del conveni d’encàrrec de gestió es va preveure 
la possibilitat de pròrroga del conveni mitjançant una addenda expressa, a 
l’haver despesa econòmica, i sens perjudici de la modificació o adequació dels 
annexos, cosa que s’està portant a terme des de l’any 2014. 
 
Actualment, subsisteixen les raons que van motivar l’encàrrec de gestió com 
són la de l’obligació legal d’implantar un servei públic de consum en cada 
comarca prevista al Codi de consum de Catalunya, la de respectar l’estabilitat 
pressupostària i la d’afavorir l’eficàcia i eficiència en l’exercici de les tasques 
encarregades amb la participació del Consell Comarcal en la seva gestió cosa 
que va en benefici de les persones consumidores existents al seu territori en 
tant que entitat local de caràcter territorial més propera i dotada d’equipament i 
recursos suficients; fet que, sense generar cap duplicitat d’actuació en la 
matèria encarregada, permet superar, tan si val sigui parcialment, la manca de 
mitjans tècnics idonis per dur-la a terme, amb la mateixa eficàcia, per part de 
l’ACC. 
 
Vist l’informe emès per la cap de l’Oficina d’Atenció Ciutadana i Consum del 
Consell Comarcal d’octubre de 2016. 
 
Vistos els articles 47.2.h) de la Llei de Bases de Règim Local i 114.3.e) de la 
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
 
Vistos els articles 308 i 309 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals. 
 
S’ACORDA: 
 

1- Aprovar l’Addenda de modificació i pròrroga per a l’any 2016, del 
conveni de 29 d’octubre de 2013, mitjançant el qual es va establir un 
encàrrec de gestió de l’Agència Catalana del Consum de la Generalitat 
de Catalunya al Consell Comarcal de l’Alt Penedès, per a la realització 
d’actuacions en matèria de consum, i la qual conté les clàusules 
següents: 
 
Primera.- Objecte 
Aquesta Addenda té per objecte, la pròrroga per a l’any 2016 i la 
modificació del conveni d’encàrrec de gestió fet per l’ACC al Consell 
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Comarcal de l’Alt Penedès, el dia 29 d’octubre de 2013, per a la 
realització de les actuacions en matèria de consum a la comarca i on es 
van concretar el procediment, les tasques i els mitjans per a l’exercici de 
les funcions encomanades així com un finançament dels costos 
corresponents a l’activitat encarregada. 
 
Segona.- De l’abast de la modificació del conveni d ’encàrrec de 
gestió   
Amb motiu de la supressió de l’article 57 bis de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, de bases de règim local, es modifica la clàusula desena del 
conveni d’encàrrec de gestió formalitzat amb el Consell Comarcal que 
queda de la següent manera: 
 
“Per contribuir a les despeses derivades de l’execució d’aquest acord, 
l’ACC ha d’abonar al Consell Comarcal l’import resultant de l’aplicació 
de la clàusula de finançament, i aquest s’obliga a executar el 
pressupost d’acord amb els conceptes de despesa en aquest establerts. 
 
Tanmateix, el Consell Comarcal ha de justificar l’actuació efectuada en 
la forma, terminis i condicions previstes en aquest conveni d’encàrrec 
de gestió i normativa d’aplicació i ha de trametre a l’Agència Catalana 
del Consum, juntament amb aquesta documentació, l’escrit de proposta 
de pagament sol·licitant l’abonament de l’import corresponent perquè 
aquesta en el termini màxim de dos mesos reconegui l’obligació. 
No obstant això, si dintre dels terminis anteriorment assenyalats, l’ACC 
comuniqués al Consell Comarcal la seva discrepància amb la 
documentació tramesa, aquest haurà d’esmenar o rectificar l’error.  
 
Rebuda la nova documentació, l’ACC en el termini màxim de dos mesos 
ha de reconèixer l’obligació i, dins del termini de quatre mesos següents 
a la notificació, ha d’efectuar el pagament”. 
 
Tercera.- De les actuacions encarregades 
Les actuacions encarregades per l’Agència catalana del Consum al 
Consell Comarcal són les previstes a la clàusula segona del conveni 
d’encàrrec de gestió objecte de pròrroga. 
 
Quarta.- Gestió informàtica 
D’acord amb el punt 1 de la clàusula sisena del conveni d’encàrrec de 
gestió objecte de pròrroga el Consell Comarcal ha de tramitar els 
expedients de consum que derivin de les tasques encomanades 
mitjançant l’aplicatiu informàtic SIC (Sistema d’informació de Consum) 
d’acord amb les instruccions de l’Agència Catalana del Consum i també 
les de la Junta Arbitral de Consum de Catalunya en relació amb la 
gestió de reclamacions en matèria de mediació i arbitratge de consum. 
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Cinquena.- Finançament 
1. Per fer front al finançament dels costos generats durant l’any 2016, 
en aplicació del conveni d’encàrrec de gestió, l’ACC farà una aportació 
màxima al Consell Comarcal, de 30.956,38€, la qual anirà a càrrec de la 
partida pressupostària        . 
2. L’import a què fa referència l’apartat immediat anterior s’ha d’abonar 
mitjançant transferència al consell comarcal a un compte bancari 
prèviament informat, autoritzat i degudament certificat per la seva 
Intervenció de fons. La transferència s’ha de fer un cop signada 
l’Addenda anual pertinent. 
3. La formula o el detall del càlcul del finançament de l’activitat 
encarregada és recull en annex a l’Addenda el qual substitueix a 
qualsevol altre anteriorment aplicat. El càlcul de finançament tindrà en 
compte el previst a la clàusula sisena del conveni d’encàrrec de gestió 
així com el nivell d’eficàcia, eficiència i efectivitat en el 
desenvolupament de l’encàrrec. 
 
Sisena.- Justificació de la despesa 
A efectes de justificació de la despesa és tindrà en compte el previst a 
les clàusules novena i desena del conveni d’encàrrec de gestió objecte 
d’addenda. 
El Consell Comarcal ha de justificar la totalitat de la despesa efectuada 
en exercici de l’activitat encarregada, abans del 31 de gener de 2017, 
aportant els documents que s’hi preveuen i facilitant aquells altres que 
se li puguin requerir sempre i quan guardin relació amb l’activitat 
desenvolupada i la pròpia despesa. 
 
Setena.- Extinció 
Aquesta addenda s’extingeix pels mateixos motius que consten a 
l’actual clàusula tretzena del conveni d’encàrrec de gestió prorrogat. 
 
Vuitena.- Resolució de controvèrsies 
Les discrepàncies sorgides amb motiu de l’aplicació i la interpretació 
d’aquesta Addenda s’han de solucionar d’acord amb el disposat a la 
clàusula catorzena del conveni d’encàrrec de gestió prorrogat. 
 
Novena.- Vigència de l’encàrrec de gestió 
Aquesta addenda de pròrroga es vigent durant l’any 2016 i el conveni 
d’encàrrec de gestió objecte de pròrroga es manté vigent en tot allò no 
modificat ni incompatible amb el previst en aquesta Addenda o als seus 
annexos. 
 

2- Facultar al president per a la completa execució de l’acord, en particular 
per la signatura del conveni. 
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3- Notificar el present acord a l’Agència Catalana del Consum. 
4- Donar trasllat de l’acord a l’Oficina d’Atenció Ciutadana i Consum i a la 

tresoreria del Consell Comarcal. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Hem notat un parell d’errors en l’escrit. Temes merament formals.  
En l’apartat cinquè, tercer full, al final del primer punt fa referència a una 
partida pressupostaria; la qual s’ha d’especificar i no s’especifica.  
I si girem full, on diu: “Sisena.- Justificació de la despesa”, el segon paràgraf 
segona línia diu: “...abans del 31 de gener de...” Falta l’any determinat. 
Són dos aspectes purament formals. 
En els aspectes de fons de l’addenda, evidentment, hi votarem a favor. Perquè 
és bo i necessari per aquesta casa i per a la ciutadania. 
 
President: 
Conseller, evidentment, té tota la raó. En quant a la partida pressupostària, els 
hi farem saber quina és. Jo ara mateix no sé quina és ni ho puc saber.  I en 
quant a 31 de gener, entenc que és de 2017. Perquè si estem en l’exercici 
2016, ho haurem de justificar abans del 31 de gener del 2017.  
En tot cas, els hi farem arribar la partida pressupostaria pertinent perquè ho 
puguin tenir. I sí que és abans del 31 de gener de 2017. 
 
Secretari: 
Només volia fer també un comentari. Hi ha un paràgraf, que s’hauria de 
suprimir perquè és erroni, perquè la competència de l’aprovació d’aquest acord 
és de competència de Ple, no és de competència de Junta de Govern. I em 
sembla que la còpia de proposta d’acord que s’ha enviat a tots els consellers i 
conselleres parlava, en aquest paràgraf, que és l’immediatament anterior a la 
proposta, que diu: “... Atès que l’adopció d’aquest acord és competència 
d’aquesta Junta de Govern...” . 
President: 
Per tant, faríem aquesta modificació que apunta el senyor secretari. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 28 vots a favor dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, d’ENTESA i del PP, que 
representa la majoria absoluta del nombre legal de membres de l’entitat; i 3 
vots d’abstenció del grup polític comarcal de la CUP-PA. 
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5- Moció que presenta el grup comarcal de CiU en re cord de Rossend 
Montané i Ferrer 
 
Rossend Montané i Ferrer va ser conseller d’aquest Consell Comarcal des de 
la constitució de l’ens l’any 1988, fins al dia de la seva mort l’any 1991. Aquell 
any havia estat escollit també alcalde d’Olèrdola, municipi del qual era regidor 
des de 1984. 
 
Va morir el 31 d’octubre de 1991, com a conseqüència de les ferides sofertes 
mentre ajudava en les tasques d’extinció d’un incendi a la fàbrica de mobles 
Deyco, a prop de Moja. Ell era bomber voluntari i, quan com a alcalde va ser 
avisat que s’havia declarat l’incendi, de seguida va pensar en les més de 30 
famílies que podien perdre un lloc de treball. 
 
Amb 38 anys, Montané va deixar dona, 2 fills menors d’edat, els pares i 3 
germans més joves. Al cap de dos dies, més de 2.000 persones el van 
homenatjar en una acte que es va celebrar al camp de futbol d’Olèrdola, davant 
la impossibilitat d’encabir tanta gent a l’església parroquial. L’Ajuntament 
d’Olèrdola li va dedicar un carrer i va posar el seu nom al CEIP de Sant Pere 
Molanta i al local social de Sant Miquel d’Olèrdola. 
 

• Rossend Montané va ser fundador de l’Associació de Defensa Forestal 
d’Olèrdola i va contribuir molt activament a la creació d’altres ADF de 
l’Alt i el Baix Penedès. Com a president de l’ADF d’Olèrdola, coordinador 
de les ADF de l’Alt Penedès, regidor, alcalde i conseller comarcal, va 
aconseguir unificar criteris de funcionament de les ADF i establir 
mecanismes de coordinació entre les ADF i els serveis d’extinció 
d’incendis de la Generalitat. Va treballar perquè s’instal·lés una torre 
repetidora per a les emissores de les ADF i va impulsar l’elaboració de 
Plans locals de prevenció d’incendis, amb vistes a redactar més 
endavant un pla de prevenció d’incendis d’àmbit comarcal. 
 

• Com a conseller comarcal, Montané va impulsar un Pla comarcal per a 
la localització, la neteja i el segellament dels abocadors incontrolats en 
cunetes i zones boscoses de l’Alt Penedès per tal d’evitar incendis 
forestals (l’any 1990 es van identificar 104 abocadors incontrolats a l’Alt 
Penedès). Com a alcalde d’Olèrdola, va fer netejar tots els abocadors 
incontrolats del seu municipi i va repoblar els espais amb espècies 
d’arbres autòctones gràcies a un pla d’ocupació de la Generalitat. Des 
del Consell Comarcal va proposar als ajuntaments de l’Alt Penedès 
l’aprovació d’ordenances sancionadores per evitar la pràctica -tan 
habitual en aquells anys- de llençar trastos i escombraries al bosc o a 
peu de carretera i va proposar la redacció d’un Pla de vigilància integral 
(a càrrec de policies locals, guàrdia civil, agents forestals, patrulles rurals 
i serveis de carreteres) per evitar els abocaments incontrolats. Per tal 
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que poguessin fer correctament la seva tasca de protecció del medi 
natural, va sol·licitar a la Generalitat formació per a les policies locals 
sobre protecció del medi ambient. 
 

• Rossend Montané va impulsar l’aplicació del programa FocVerd, del 
Departament d’Agricultura, Ramaderia i Pesca de la Generalitat, que va 
aglutinar un important moviment de voluntariat i va consolidar 
equipaments i plans d’actuació per a la protecció del medi natural. 
 

• Podem dir que, amb la col·laboració inestimable de Rossend Montané, 
la comarca de l’Alt Penedès va reduir considerablement el nombre 
d’incendis forestals i va esdevenir pionera en els treballs de prevenció. 
Com a reconeixement per aquesta tasca, l’any 1997 la Diputació de 
Barcelona va instituir un premi amb el seu nom per distingir el treball de 
les ADF. 
 

• Durant la primera legislatura del Consell Comarcal, com a conseller de 
Salubritat i Medi, i durant la segona legislatura del Consell Comarcal, 
com a conseller de Medi Ambient, Rossend Montané va liderar també 
altres iniciatives per a la protecció de la natura del Penedès. Va ser el 
màxim responsable de la campanya sensibilitzadora “Endrecem l’Alt 
Penedès. Ho tens a tocar” sobre la recollida selectiva d’escombraries, 
que aleshores era una pràctica desconeguda. En el marc d’aquella 
campanya, es va fer un curs d’educació ambiental a les escoles de 
Primària, es van subministrar contenidors de paper a 30 escoles de la 
comarca i es van lliurar 60 papereres als ajuntaments. També va 
aconseguir que el Consell Comarcal signés un conveni amb una 
empresa de reciclatge de vidre que va instal·lar contenidors a tots els 
municipis de l’Alt Penedès sense cap cost per als ajuntaments. 
 

• Poc abans de la seva mort, l’octubre de 1991, va assistir a la inauguració 
del col·lector d’aigües residuals de Sant Cugat Sesgarrigues, que ell 
havia impulsat des del Consell Comarcal. I poc després de la seva mort, 
el desembre de 1991, finalitzaven les obres per connectar el col·lector 
d’aigües residuals de Sant Martí Sarroca amb el col·lector de Vilafranca. 
També va impulsar la redacció de l’estudi i els avantprojectes per 
construir depuradores d’aigües residuals a la conca del Riudebitlles i a la 
riera del Lavernó, que no van començar fins més endavant. 
 

• Com a conseller comarcal, va sol·licitar subvencions per netejar rieres a 
diversos municipis i va aconseguir la neteja de rieres als municipis de 
Pacs del Penedès i Vilobí del Penedès. 

 
De tarannà moderat i dialogant, durant els 8 anys en què va ser regidor, alcalde 
i conseller comarcal, en Rossend Montané va convertir el seu gran amor per la 
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natura en projectes i fets concrets per defensar el medi ambient de l’Alt 
Penedès. 
 
Per tot això, proposem al Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès que 
acordi : 
 
Primer.-  Expressar el reconeixement dels consellers i les conselleres 
comarcals a la persona de Rossend Montané i Ferrer quan es compleixen 25 
anys de la seva mort i refermar el compromís del Consell Comarcal amb la 
defensa del medi ambient de l’Alt Penedès en la qual ell va ser pioner i a la 
qual va dedicar tants esforços. 
 
Segon.-  Donar trasllat d’aquest acord a la família de Rossend Montané i a 
l’Ajuntament d’Olèrdola. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
President: 
El conseller Raimon Gusi, reincorporat a aquest Plenari, i contents tots de que 
puguis estar aquí una altra vegada, Raimon, ens comentarà una mica la 
defensa d’aquesta moció. 
 
Raimon Gusi, Convergència i Unió (CIU): 
Moltes gràcies. Content d’estar aquí, president. Una salutació a tots. 
Doncs aquesta moció que presentem, que en principi la presentem com a grup, 
però que està oberta a tothom que s’hi vulgui afegir, seria bàsicament 
d’homenatjar i recordar, en els 25 anys d’aniversari, al qui fou alcalde 
d’Olèrdola i conseller del Consell Comarcal, senyor Rossend Montané. Que 
amb motiu de la seva tasca i la seva funció com a voluntari durant les tasques 
d’extinció d’incendis, va morir precisament el 31 d’octubre de 1991, a la fàbrica 
de mobles Deyco a Moja, quan era alcalde de l’Ajuntament d’Olèrdola i 
conseller del Consell Comarcal. 
Com a conseller del Consell Comarcal i també com a voluntari dels bombers, 
va ser fundador de l’Associació de Defensa Forestal d’Olèrdola. I també 
coordinador de les ADF de l’Alt Penedès. I va fer una tasca profunda en la 
constitució dels primers anys del Consell Comarcal en l’elaboració del Pla 
Comarcal de neteja i sanejament dels abocadors incontrolats que hi havia 
aleshores. I en tota la tasca, com hem dit, de les ADF i el medi ambient en 
general. Per això l’any 1997 la Diputació de Barcelona va instituir un premi amb 
el seu nom per distingir el treball de les ADF. 
En Rossend, pels que el coneixíem i vam compartir aquells moments, era de 
tarannà moderat i dialogant. I va ser una persona prou digna i prou complidora 
amb els seus valors en defensa del medi ambient i en defensa dels ciutadans 
del seu municipi i de la comarca. 
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Per tant es tracta d’expressar el nostre reconeixement en aquests 25 anys 
d’aniversari de la seva mort i refermar el compromís del Consell Comarcal en 
defensa del medi ambient. 
 
Francisco Romero, Partit dels Socialistes de Catalunya – Coalició de Progrés 
(PSC-CP): 
Nosaltres també ens afegim, ens volem afegir.  I pensem que és una moció 
molt merescuda aquest reconeixement. I aprofitar aquests moments per 
recordar la seva tasca. 
En tot cas, una petita esmena a la part expositiva. Quan parla de:  
“... L’Ajuntament d’Olèrdola li va dedicar un carrer i va posar el seu nom al 
CEIP de Sant Pere Molanta i al local social de Moja.”  
Hauria de dir: “... i al local social de Sant Miquel d’Olèrdola.” 
Aquesta seria la precisió. 
 
Raimon Gusi, Convergència i Unió (CIU): 
Sí, sí, correcte l’esmena. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA, d’ENTESA 
i del PP. 

 
 

 
6- Moció que presenta el grup comarcal de la CUP-PA  en suport als 
SOM27 i més 

 
El 17 d’abril de 2013 més de 200 estudiants de la UAB van iniciar una tancada 
al Rectorat de la Universitat amb l'objectiu que s’apliquessin unes mocions 
aprovades democràticament pel Claustre de la Comunitat Universitària, el 
major òrgan decisori de la Universitat. Aquestes mocions demanaven, entre 
d’altres, que la UAB desobeís la pujada de taxes del 66% i que s’establissin 
títols especials de transport públic pels estudiants de la UAB (T-UAB). Doncs, 
malgrat que l’òrgan més representatiu de la comunitat universitària aprovés 
dites mocions, l’Equip de govern encapçalat pel Sr. Ferran Sancho, no va 
implementar aquestes mesures deliberadament. 
 
Després d’un mes d’ocupació intentant negociar amb l'equip de govern sense 
cap tipus de resultat i sense que el govern de la universitat fes cap intent de 
resolució amistosa del conflicte, es va aturar la tancada. Un cop finalitzada, 
algunes de les persones que van participar de la tancada i també algunes que 
només hi van mostrar suport públic, van ser denunciades i posteriorment 
imputades. 25 estudiants, un treballador del Personal d’Administració i Serveis i 
un treballador del Personal Docent i Investigador. Aquestes 27 persones han 
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rebut una petició del Ministeri Fiscal totalment desorbitada, demanant penes 
d'entre 11 i 14 anys de presó i demandes econòmiques que superen, en total, 
els 400.000€. Aquest sumari judicial ha estat impulsat per la pròpia Universitat 
Autònoma de Barcelona, concretament per l’anterior equip de govern d'aquesta 
universitat, encapçalats per l'exvicerectora d’Estudiants, Sílvia Carrasco, 
militant d’ICV a Sabadell, que va confeccionar i fer arribar al cos de Mossos 
d'Esquadra una llista amb les persones que havien participat a la tancada. 
Fins a tal punt va arribar l’obsessió autoritària de l’Equip de Govern que es va 
encarregar la direcció lletrada de l’acusació particular a l’advocat Cristóbal 
Martell, un dels advocats més cars de Barcelona, qui també representa a 
Messi, Pujol i Nuñez, entre d’altres. 
 
Davant d'aquests fets volem manifestar: 
 
1.- Que l'educació pública, gratuïta i de qualitat s'ha de defensar davant dels 
intents d'elitització i de privatització. 
 
2.- Que el dret a la protesta amb accions simbòliques com l'ocupació d'espais 
en cap cas pot ser respost per part d'una universitat amb denúncies o per part 
de la fiscalia amb peticions de presó. 
 
3.- Que, en cap cas, una Administració Pública, com la Universitat Autònoma 
de Barcelona pot perseguir i reprimir judicialment la protesta social. 
 
4.- Que l’actuació de la Universitat Autònoma de Barcelona, els Mossos 
d’Esquadra i el Ministeri Fiscal en relació a aquestes 27 persones ha estat del 
tot desproporcionada, doncs la ocupació simbòlica d’un espai públic no pot 
comportar, de cap de les maneres una pena de presó, encara menys amb 
penes de més d’onze anys de presó. 
 
5.- Que l’exercici del dret a manifestar-se en pro d’una educació pública i de 
qualitat no pot constituir un delicte i, per tant, que cap persona pot ser 
condemnada per participar en la defensa dels Drets Col·lectius. 
 
6.- Que per aquests motius no s'ha de donar continuïtat al procés judicial. 
 
Per tot l'exposat anteriorment, es demana al ple del Consell Comarcal de l'Alt 
del Penedès l’aprovació dels següents acords: 
 
1.- Mostrar el ferm compromís amb una universitat pública, gratuïta i de 
qualitat, a la qual hi puguin tenir accés totes les persones, independentment 
dels seus recursos. 
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2.- Reivindicar el dret de les persones que exerceixen el Dret de Manifestació i 
expressar la solidaritat amb aquests 27 membres de la comunitat universitària, 
els seus familiars i amics. 
 
3.- Instar la lliure absolució de les 27 persones imputades pels fets a dalt 
referenciats. 
 
4.- Sol·licitar al Ministeri Fiscal que retiri les acusacions contra aquests 
membres de la comunitat universitària, en no ser admissible en una societat 
democràtica que es penalitzi la protesta, la dissidència, i menys encara que es 
sol·liciti presó per exercir Drets Fonamentals. 
 
5.- Que es trametin aquests acords referents al Procediment Abreujat 4/2016 a 
l'Excm. Jutge del Jutjat de Primera Instància i Instrucció número 3 de 
Cerdanyola i a l'Excm. Fiscal en cap de Catalunya i a l'Organització 
Antirepressiva de l'Esquerra Independentista, Alerta Solidària. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Jordi Salguero, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Nosaltres hem presentat aquesta moció, sobretot, per tres motius. Que són: 
Per defensar la Universitat Pública, per defensar la decisió que un cop es va 
prendre en el Claustre Universitari, que és el màxim òrgan de representació de 
la Universitat, i per defensar el dret a mobilitzar-se i a manifestar-se lliurement. 
Per posar-nos en situació, això va succeir durant el 2012-2013, en que un grup 
d’estudiants, a través d’una campanya, van arribar a presentar al Claustre una 
moció en que es volia evitar l’augment de taxes del 66% en les matrícules i que 
s’establís un ajut per al transport públic per a tots els estudiants. Es va aprovar. 
I un cop aprovada, l’equip de govern no va dur a terme aquesta moció 
aprovada.  
Un cop no es va complir amb aquests acords que s’havien establert en el 
Claustre, els estudiants van decidir fer una tancada per reclamar el compliment 
d’aquesta moció. I el òrgan de govern no va respondre en cap moment a les 
seves peticions. Tot i que el que estaven reclamant s’havia fet amb els mitjans 
que la Universitat deia. 
Un cop es va acabar la tancada es va fer una roda de premsa amb els 
estudiants i altre personal investigador i personal de pas, que és el de serveis.  
Després de la roda de premsa els hi van arribar unes denuncies a diferents 
persones per una quantitat que, tota junta, sumava uns 400.000€ i unes penes 
de presó que anaven des de onze a catorze anys. 
A més a més, aquest sumari judicial va estar impulsat per la mateixa Universitat 
de Barcelona, a través també de l’ex vicerectora d’estudiants Silvia Carrasco, 
que va ser qui va confeccionar la llista i la va fer arribar als Mossos d’esquadra. 
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És per tot això que nosaltres demanaríem al Ple del Consell Comarcal que es 
doni un suport a aquests estudiants que van utilitzar els mitjans que se’ls hi va 
demanar, que van fer us dels organismes que hi havia per aprovar les coses i, 
tot i així, no es va voler fer cas de lo que s’havia acordat en Claustre. 
Per últim només afegir que aquesta seria la primera vegada en la història, des 
de l’època franquista, en que es demanarien penes de presó per a estudiants 
per haver fet una roda de premsa a la universitat. 
 
Lluís F. Caldentey, Partit Popular (PP): 
Respecte a aquesta moció, a mi em sembla correcte que tots els estudiants, 
siguin de la classe social que siguin, tinguin dret a estudiar a la universitat de 
forma gratuïta i que puguin elegir inclús carrera. Tot això que jo ho he viscut de 
jove, crec que és bona idea.  
En aquesta moció jo hi veig dues parts. Hi veig que per una part fa una al·lusió 
al dret de l’estudiant i per l’altra part posa que el dret a manifestar-se en pro 
d’una educació pública i de qualitat no pot constituir un delicte. Estic d’acord 
amb això, però en la forma no hi estic d’acord. Amb la forma en que es va 
produir, no.  
I per tant, que cap persona pot ser condemnada per participar en la defensa 
dels Drets Col·lectius. Hi ha maneres de manifestar-se. En aquest cas concret, 
jo votaré en contra d’aquesta moció, a pesar de que estic a favor de la part que 
he manifestat al principi de la meva intervenció. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Des del grup de les candidatures d’Entesa, compartim l’esperit que ha 
assenyalat el portaveu de la CUP en la seva exposició. En el que és el redactat 
de la moció hi ha elements amb els que hi estaríem d’acord i elements que 
segurament nosaltres els expressaríem d’una altra manera. I en aquest sentit, 
entenem que aquí el que és important i el que cal significar és que no 
compartim el fet de que es canalitzi, per via judicial, un conflicte que ha de 
romandre dins de l’àmbit universitari i que encara menys, de cap manera, això 
pugui portar cap a plantejaments de condemnes d’entre onze i catorze anys. 
En aquest sentit, la Universitat Autònoma de Barcelona, quan es van plantejar 
aquestes penes, es va retirar de l’acusació. I entenem que això és també el 
que hauria de fer la fiscalia i en aquest sentit és el que demanem. 
Nosaltres hem plantejat una esmena, que hem fet arribar als diferents grups, 
perquè volíem completar aquesta moció amb alguns punts que a nosaltres ens 
semblen importants, com és el tema de desvincular aquesta protesta que, com 
dèiem, compartim el plantejament de defensa dels acords de Claustre de 
l’Autònoma en alguns fets i alguns moments que alguns treballadors denuncien 
que hi van haver conflictes en la gestió de l’ocupació del Rectorat de la 
Universitat Autònoma. I un altre que a nosaltres ens sembla molt important, i a 
més, com mantenim, d’expressar la solidaritat amb els encausats i de demanar 
que se’ls hi retiri l’acusació, que actualment estan en els jutjats, que és el fet de 
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que totes les parts implicades a la comunitat universitària tornin a seure a la 
taula i busquin una solució consensuada. 
Perquè evidentment, creiem que no s’ha de continuar amb el procés judicial, 
però entenem que, més enllà del procés judicial, el conflicte pel qual es va 
generar aquesta protesta, continua vigent i continua pendent de solució. I 
entenem que aquesta solució ha de passar per un diàleg i una proposta de 
consens de la comunitat universitària.  
Per tant, en aquest sentit, nosaltres fem aquesta aportació. Creiem que és una 
aportació que suma més enllà de, com dèiem, un apunt de crec que és 
majoritari en aquest Ple, de solidaritat i de dir que això no pot ser i que no és 
acceptable el plantejament d’aquestes condemnes que, com deia el portaveu 
de la CUP, és el primer cop en molts anys que hi pot haver col·lectius de la 
comunitat universitària que s’enfronten a penes de presó pel fet d’exercir el dret 
a protesta.  
I per tant, en aquest sentit fem aquesta proposta de millora i en tot cas, 
emplacem al grup de la CUP a dir si és possible buscar la manera d’incloure 
aquests plantejaments del nostre grup. I en tot cas, redreçarem el dret a vot en 
funció de la resposta. 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
En tot cas m’agradaria saber, en base a això que ha plantejat el company de 
les Candidatures d’Entesa, si la part que ha presentat aquesta moció hi està 
d’acord o no hi està d’acord. Bàsicament per acabar sabent una mica què és el 
que acabarem fent. 
 
President: 
En tot cas, passem primer la paraula a la CUP perquè es posicioni sobre 
l’esmena que presenta el company d’Entesa. I a partir d’aquí, els demés 
podrem seguir manifestant els posicionaments. Gràcies. 
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
D’entrada dir que aquesta moció l’ha fet el grup dels 27. La CUP som els seus 
portaveus i la seva via d’entrada perquè se’ls hi doni recolzament a les 
institucions. La seva voluntat és que no es modifiqui la moció. Per tant, 
nosaltres creiem que no estem autoritzades per introduir modificacions, 
respectem la seva voluntat. Sobretot perquè aquesta és una moció que va a 
recolzar-los a ells i a condemnar les penes desproporcionades que se’ls hi ha 
imposat per un acte com és reivindicar uns drets. Aquí s’està condemnant el 
dret a la protesta. Si al llarg de tota la història no s’hagés exercit aquest dret, on 
seriem ara? No tindríem molts dels privilegis que tenim. Per tant, condemnar a 
uns anys de presó a una persona per haver protestat per demanar uns drets 
bàsics que creiem super importants, com és la universitat pública i de qualitat.  
Per això no volem introduir aquestes esmenes per canviar el sentit de la moció 
perquè, d’entrada, també cal dir que qui va judicialitzar el procés va ser la 
pròpia universitat, que va ser qui va presentar la denuncia.  
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I s’ha de destacar que part de les persones denunciades no estaven en el lloc 
dels fets. Això què vol dir? Que es va presentar una llista de persones a les que 
s’anava a denunciar que se les denunciava perquè tenien una implicació 
política.  
Per tant, intentar desvincular tot això és molt complicat. I la moció va només en 
el sentit de dir que donem suport al dret a la protesta, sobretot per defensar uns 
drets bàsics i suport perquè les penes són desproporcionades. Intentar canviar 
tot això ens sembla que no té sentit. 
 
President: 
Moltes gràcies. Per tant, entenem que els proposants de la moció no accepten 
les esmenes.  
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Molt bé, ara ja està aclarit. Per part nostra votarem a favor de la moció. És a 
dir, entenem que en tot cas el dret a la protesta és fonamental, només faltaria. I 
encara menys en una universitat. Però la resposta desmesurada en tot 
moment. Per tant, en aquest sentit, el vot d’Esquerra Republicana serà 
favorable a la moció que heu presentat la CUP del grup dels Som 27. I en 
aquest sentit esperem que s’aprovi avui en sessió Plenària. 
 
Francisco Romero, Partit dels Socialistes de Catalunya – Coalició de Progrés 
(PSC-CP): 
Nosaltres totalment d’acord en la part de la defensa del sistema públic 
d’educació. Tot lo que és la Universitat Pública. Entenem que va ser un context 
difícil, un moment en el que hi havia propostes de pujada de taxes, de moment 
de retallades, de beques... tot el context que, està clar, el comprenem i 
justament el compartim. 
Ara, també nosaltres tenim els dubtes, lògics perquè tampoc sabem el detall 
del procediment judicial, però també és veritat que veient els vídeos que 
circulen per les xarxes, realment hi van haver accions violentes. Una altra cosa 
és qui les feia o no les feia. No ho sabem.  
En tot cas, nosaltres el que farem serà optar per una abstenció. Comprenent i 
compartint la defensa de la Universitat Pública, però també la nostra 
preocupació que, clar, no tot s’hi val en la defensa d’aquests temes, a nivell 
general. I  veient els vídeos que hi ha, realment, hi van haver accions violentes. 
En tot cas, tampoc sabem el detall del procediment judicial i, per això, optem 
per una abstenció. 
 
Raimon Gusi, Convergència i Unió (CIU): 
Nosaltres, de fet, tenim el nostre debat sobre aquestes qüestions. I tenim 
bastant clar que, sobre els temes de processos judicials en marxa, el nostre 
grup considera millor no entrar en mocions sobre aquestes qüestions. Creiem 
que no és el Consell Comarcal qui ha de dir si els jutges, fiscals o advocats han 
de fer això o han de fer allò. En tot cas, quan hi hagin assumptes judicials que 
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hagin seguit el seu curs legal i s’arribin a acords, podem dir si hi estem d’acord 
o no hi estem d’acord. O demanar la revisió de sentència o no. Però, abans del 
judici, no ens sembla correcte entrar en un procediment judicial. 
En aquest sentit, en aquest, com en altres qüestions d’aquest tipus, votaríem 
que no. Ara bé, tenint en compte que tampoc queda clar en el conjunt que 
reconegui que és cert que es demanen les penes desproporcionades a la 
realitat del que es va produir i que d’altra banda de la mateixa realitat que es va 
produir, com s’ha dit aquí, també hi van haver situacions que van afectar a la 
vicerectora i personal de la casa, destrosses i altres elements, si s’acceptés 
l’esmena que ha presentat En Comú Podem, aleshores podríem optar per una 
abstenció, ja que podríem dir que, encara que no estem d’acord en entrar en 
processos judicials, que ens abstenim de la qüestió, per tant no hi entrem, el 
text queda millorat i la realitat del que va succeir més ben expressada.  
Però com que veig que no s’accepta l’esmena, en el nostre cas, si no hi ha una 
variació en aquest sentit, votarem que no. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Només una breu referència en el sentit de comentar que nosaltres plantejàvem 
aquesta esmena perquè hem vist que en els diversos ajuntaments i diversos 
ens hi ha hagut diversos redactats de la mateixa. És un text que, gairebé 
idèntic, s’ha aprovat en altres ajuntaments, com és el cas de l’Ajuntament de 
Barcelona. I per tant, enteníem que hi havia la possibilitat d’un text que generés 
un major consens. 
Evidentment respectem la decisió que planteja el grup de la CUP. I en tot cas, 
votarem en funció d’això. L’únic que sí que volíem expressar, en el sentit de la 
nostra esmena, no canvia el sentit de la moció, que crec que és l’important i 
que crec que és el missatge que ha de sortir d’aquí, i que crec que és compartit  
en funció de les intervencions dels diferents grups, que és que no és 
acceptable que avui hi hagi 27 persones en un judici a les que se’ls hi demana 
14 anys. I que el Consell Comarcal hi està en contra i demanem que aquest 
procés judicial no continuï. Jo crec que això és el bàsic en el que la gran 
majoria dels que estem aquí, pel que s’ha expressat, hi podíem coincidir. 
En qualsevol cas, com que en els termes no hi acabem d’estar d’acord, però 
entenem que això és el primordial i volem afavorir que aquesta moció pugui 
tirar endavant, des de les Candidatures d’Entesa, ens abstindrem. 
 
Jordi Salguero, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Jo només volia recordar que, en principi, la moció l’hem presentat per defensar 
precisament la Universitat Pública, per respectar la decisió concreta i per 
defensar el dret a manifestar-se. Són coses molt concretes. No volíem entrar 
en esmenes, que comencessin a plantejar altres coses del sistema educatiu. 
És una cosa molt concreta que ens han demanat aquesta gent. Nosaltres, 
òbviament, respectarem el que ells diuen. I ho farem prevaldre així. 
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Per altre cantó, en cap moment s’està parlant de destrosses materials. És un 
fet molt puntual, que és denunciar les penes, denunciar el fet de que es 
criminalitzi per ideologia política i per manifestar-se i mobilitzar-se. 
I per últim, que no es respectin les mateixes coses que el mateix sistema 
universitari està plantejant. O sigui, si el sistema universitari diu que per 
aprovar les coses s’ha de fer per Claustre i el Claustre et dóna el vistiplau, quin 
és el motiu per no fer-ho?. 
Llavors, nosaltres entenem que són coses molt concretes i que no cal entrar 
potser en esmenes molt més àmplies o en altres temes que desvirtuen 
totalment la moció. Nosaltres creiem que incloure altres coses desvirtuaria la 
moció. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord NO és aprovat per 13 vots en contra dels consellers dels 
grups polítics comarcals de CIU i del PP; 9 vots d’abstenció del consellers 
presents dels grups polítics comarcals del PSC-CP i d’ENTESA; i 9 vots a favor 
dels consellers dels grups polítics comarcals d’ERC i de la CUP-PA. 

 
 
 

7- Moció en suport als 25 anys de “La Marató de TV3 ” 
 
“La Marató de TV3” és un projecte solidari impulsat per Televisió de Catalunya i 
la Fundació La Marató de TV3 l’any 1992, amb l’objectiu d’obtenir recursos 
econòmics per a la investigació científica de malalties incurables o cròniques, 
però també per a sensibilitzar la societat sobre aquestes patologies. 
 
Fa 25 anys que “La Marató de TV3” desenvolupa una important tasca de 
sensibilització de la població catalana respecte a les malalties a les quals es 
dedica i a la necessitat de potenciar la recerca científica per prevenir-les i/o 
curar-les. Un projecte plenament arrelat al país, que ha consolidat el seu paper 
com a font impulsora de la recerca biomèdica i com una eina de divulgació 
científica,  de conscienciació ciutadana i d’educació de la societat. 
  
El projecte ha aconseguit l’empatia de la societat catalana, que amb petites 
grans aportacions han fet de la “La Marató de TV3” un esdeveniment solidari 
referent. 
 
Al llarg de la trajectòria, també s’ha aconseguit l’adhesió d’empreses que s’han 
implicat en la logística per fer possible la recepció dels donatius i el 
subministrament de productes i serveis necessaris per al correcte 
funcionament. Alhora s’ha comptat amb la participació d’altres empreses 
col·laboradores a través d’aportacions, que tenen el seu reconeixement en el 
programa o en la campanya de sensibilització. 
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Però “La Marató de TV3” no tindria l’abast i èxit que ha assolit sinó fos pel 
treball dels més de 58.000 voluntaris i el milió de persones que cada any 
participa en les activitats populars organitzades. “La Marató de TV3” és un 
esdeveniment participatiu amb una extraordinària capacitat de mobilització 
social tant els que participen directament i dediquen el seu temps al llarg de les 
quinze hores de durada del programa com tots aquells que a totes les viles i 
barris de les ciutats del nostre país realitzen actes de suport a “La Marató de 
TV3”.  
 
Gràcies als més de 150 milions recaptat, s’han fet importants avenços en la 
recerca biomèdica amb 723 projectes d’investigació sobre 14 grups de 
malalties diferents. Una tasca que enguany commemora el seu 25è aniversari i 
que des de l’àmbit municipal també es vol reconèixer.  
 
Per tot l’exposat, 
 
S’ACORDA: 
 
Primer.-  Manifestar el compromís de continuar oferint suport del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès en l’organització i sessió d’espais per als actes de 
“La Marató de TV3”. 
 
Segon.- Participar en el projecte “Regalar Cultura”, que pretén agrair la 
participació als ciutadans voluntaris i a les entitats que participen en 
l’organització dels diferents actes de “La Marató de TV3”, a través d’invitacions 
en actes culturals organitzats pel propi Consell Comarcal.. 
 
Tercer.-  Instar als ajuntaments a promoure sessions al municipi i col·laborar 
econòmicament realitzant donatius pel finançament de campanyes de 
sensibilització, adreçat als joves del país, que es realitzen a través de les 
conferències que des de l’any 1997 es celebren a les escoles de Catalunya, i 
que actualment ha arribat als 240.000 alumnes de secundària. 
  
Quart.-  Fer arribar aquest acord a TV3, a la Fundació Marató de TV3, a 
l’Associació Catalana de Municipis i a la Federació de Municipis de Catalunya. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
President: 
Abans a la Junta de Portaveu en parlàvem; que és una moció de suport i 
reconeixement d’aquests 25 anys de la Marató de TV3, que és un element que 
realment ens singularitza com a País. És un element de solidaritat que 
realment funciona; tant a nivell personal, com a nivell corporatiu, com a nivell 
empresarial. És un element que, a més a més, amb projectes d’investigació del 
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qual Catalunya també és un pol important d’atracció d’inversions i també 
d’investigació i d’I+D, i realment els resultats i els fruits estan sortint cada dia 
més. Aquests diners recaptats per la Marató realment s’inverteixen en projectes 
d’investigació de diferents malalties que ens afecten a tots plegats i que afecten 
a la societat. I que realment aquesta investigació acaba projectant, no només a 
la investigació com a tal, sino al País com a tal, en aquest sentit. És un element 
que s’ha intentat en altres llocs de la península ibèrica i, segurament, no han 
sorgit ni ressorgit amb l’empenta que ha sorgit la Marató de TV3 i amb la 
quantitat de diners que s’arriben a recaptar i que s’acaben invertint en 
investigació i, al final, a ajudar a les persones que realment ho necessiten. Per 
tant en aquest sentit, és bàsicament aquest reconeixement.  
I aquest any 2016 tornarem a tenir, el 18 de desembre, la Marató de TV3, que 
anirà destinada a l’ictus i les lesions medul·lars i cerebrals traumàtiques. Per 
tant, en aquest sentit, demanar també a tots els penedesencs que hi 
col·laborem tant com puguem. 
 
Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Des del grup de les candidatures d’Entesa votarem a favor de la moció. I 
entenem que la feina que al darrera és positiva. I que per tant, aquesta moció 
té sentit. Però sí que creiem que és important que tot el plantejament de la 
Marató i de la solidaritat que genera aquesta activitat o faci oblidar la necessitat 
de que tota la tasca d’investigació, tota la tasca de recerca, tota la tasca de 
suport a les famílies en situació d’algun familiar amb malaltia, no ha de 
dependre de la solidaritat d’un dia concret o d’unes accions concretes, sinó que 
hi ha d’haver darrera una voluntat pública, per part de les administracions, hi ha 
d’haver un suport continuat i hi ha d’haver un pressupost al darrera. I creiem 
que potser el format és millorable en el sentit de que no serveixi, de vegades, 
per eludir aquestes responsabilitats que, tant administracions públiques com 
algunes empreses del sector, de vegades tenen en aquesta situació. 
En qualsevol cas, com dèiem, creiem que és positiu com s’ha plantejat la 
Marató fins ara. Creiem que hi ha molt de marge de millora en com es fa i en 
quin seguiment es fa. I en com realment s’utilitzen aquelles aportacions que 
des de persones, famílies, col·lectius, entitats, administracions, s’hi canalitzen a 
través d’aquell dia. I, en tot cas, com dèiem, votarem a favor de la moció.  
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Nosaltres també votarem a favor de la moció. Entenem que amb la Marató es 
fa una feina important. Però també li trobem mancances a la Marató, també 
volem deixar constància d’aquesta crítica. Perquè, com s’ha dit, no volem que 
la marató i la solidaritat d’aquest dia i de tots els dies que recullen, cobreixi les 
mancances de la inversió pública que s’hauria de fer a la investigació. I d’altra 
banda creiem que segurament està molt bé la conscienciació per les malalties i 
per la curació que es fa, però potser també s’hauria d’incidir, al mateix temps, 
en la prevenció, que és una cosa de la que no es parla gens. 
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Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Al nostre parer, la Marató de TV3 és evident que té alguna mancança, com han 
explicat els diferents companys, sens dubte.  
Però sí que, per part nostra, el que és important és posar en valor que darrere 
de la marató de TV3 hi ha tot un País, hi ha tota un xarxa social, una societat 
civil forta, present a tots els municipis del País, que organitzen milers o 
centenars d’actes a cada poble, de diferents formats, amb una participació 
altíssima.  
I després, el que sí que ens agrada molt de la Marató de TV3 és que, no 
només té aquesta força, té a questa musculatura, sinó que és un símbol 
d’identitat. És a dir, la gent d’aquest País és conscient de què és la marató de 
TV3. Ho coneixen, hi participen, s’hi aboquen, es fan solidaris de tot plegat. I 
això crec que és una acció comunitària que, com deia abans el president, no té 
altres referents arreu del món. És una cosa única d’aquest País i de la qual 
n’hem d’estar orgullosos. 
Per tant, que una iniciativa que va sortir d’una televisió pública –i aquí la 
defensa de la televisió pública nacional del País- que ha aconseguit moure 
aquestes quantitats, ja no de diners recaptats, que és important, com els 
projectes que es desenvolupen i que s’acaben, i totes aquelles persones que, 
gràcies a aquesta investigació, ja no només han trobat feina i han permès 
continuar projectes, sinó que s’han salvat vides.  
Ja no només per això, sino pel fet que això hagi durat 25 anys, 25 edicions. 
Que hagi mogut tots els actes que s’han mogut als pobles i ciutats d’aquest 
País. I que, evidentment, això demostra que aquest País no és un País de 
ciutadans que viuen atomitzats, cadascú a casa seva, sino que baixen al carrer 
i que participen. I per això, la Marató es mereix el nostre respecte. 
I per tant, evidentment, que la cosa no es quedi en aquests 25 anys; que 
continuï. Perquè en moltes altres facetes de la vida, en aquest cas la 
investigació científica, però en moltes altres facetes de la vida, creiem que la 
Marató de TV3 és un model a seguir per la gent del País. Perquè, al final, les 
coses, entre tots, es poden fer. I es poden fer grans coses. 
 
Raimon Gusi, Convergència i Unió (CIU): 
Per afegir-me al que s’ha dit, un aspecte més és que, igual que el País s’ha 
significat amb això, la nostra comarca ha sigut, i és, solidaria en aquest sentit. I 
hi participa, sobretot, des de la vessant cultural; amb la Roda de Teatre 
Comarcal, amb activitats de recreació medieval, amb la Cursa Solidària del 
País del Cava, que aviat es farà i amb conferències i concerts de diverses 
entitats de la comarca, que fan que els voluntaris i les nostres entitats de l’Alt 
Penedès siguin capdavanteres en aquesta solidaritat. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per unanimitat dels consellers presents dels 
grups polítics comarcals de CIU, del PSC-CP, d’ERC, de la CUP-PA, d’ENTESA 
i del PP. 
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President: 
Ara passaríem a la incorporació de la urgència de la moció de suport al 
referèndum i al procés constituent, presentada pel grup comarcal d’Esquerra 
Republicana. 
En tot cas, primer hauríem de plantejar la urgència, conseller. I per tant, un 
breu per defensar la urgència, votem la urgència i després, fem la defensa de 
la pròpia moció. 
 
 
El Sr. President manifesta doncs que en el si de la Junta de Portaveus, el grup 
comarcal d’ERC ha proposat que es tractés per raons d’urgència una moció de 
suport al referèndum vinculant sobre la independència de Catalunya, i atès 
l’establert a l’article 48.6 del Reglament Orgànic del Consell Comarcal de l’Alt 
Penedès es votarà la urgència per a que aquesta pugui ser debatuda i votada 
en el present ple de l’entitat. 
 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
En tot cas, sí que us volem demanar disculpes per la rapidesa en que s’ha 
presentat la moció i amb el format amb el qual us l’hem entregat. Perquè l’hem 
d’adaptar encara al Consell Comarcal en aquest sentit. 
La urgència, bàsicament, com es justifica? Vam quedar que les mocions 
entrarien el dimecres de la setmana anterior al Ple, 8 dies abans del Ple. Aquí 
estem parlant d’una cosa que es va aprovar al Parlament de Catalunya 
posteriorment a aquest dimecres. I també vull excusar que he estat fora uns 
dies per qüestions de representació. I això ha fet que tampoc us ho pogués 
enviar abans.  
En aquest sentit, si considereu que es justifica la urgència, passaríem a 
debatre la moció que plantegem. L’hem presentat a la Junta de portaveus. És 
una moció bastant genèrica en aquest sentit. I esperem que, no només 
aproveu la urgència, sinó després la moció, que en tot cas, ja l’explicarem. 
 
President: 
En tot cas, els portaveus ho saben, i els consellers i conselleres també, 
suposo, jo sempre he defensat que les mocions que es presenten han de poder 
anar a Ple. Sempre és millor presentar-les en el període formal, perquè els 
consellers i conselleres tinguin el temps pertinent per poder-la llegir, per poder-
la comentar i poder, en tot cas, fer posicionament. Però jo penso que si un grup 
comarcal presenta una moció perquè entri per urgència, jo entenc que l’hem de 
deixar entrar. I si després decidim que no la volem debatre, ja decidirem deixar-
la sobre la taula o no. Però en tot cas, jo penso que l’hem d’incorporar. 
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Nosaltres ja ho hem dit a la Junta de Portaveus. Crec que, com a mínim, se’ns 
hauria pogut enviar la moció aquest matí. Em sap greu, les excuses no em 
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serveixen. Teniu una persona que cobra del Consell Comarcal per treballar pel 
vostre grup. Per tant, encara que això s’aprovés la setmana passada al 
Parlament de Catalunya, almenys aquest matí per haver-nos-ho passat a 
nosaltres, a tot el grup comarcal de la CUP, per poder-ho debatre, hauria estat 
bé. 
Per tant, nosaltres no estem a favor d’aquesta urgència. Perquè, a més a més, 
és un tema que parla d’un referèndum a celebrar el setembre del 2017. Si 
d’aquí al setembre del 2017 no tornem a parlar del tema, no anem bé. i aprovar 
això d’urgència perquè ara, això es va aprovar la setmana passada al 
Parlament, no sembla correcte. Estem parlant d’un referèndum per a la 
construcció d’un nou País. Si hi hem d’anar tot a corre cuita i fer-ho sense 
consultar i sense arribar a consensos amb la societat civil i amb la resta de 
partits, no ens sembla correcte. 
Per tant, entenem que no és una cosa que s’hagi d’entrar d’urgència perquè les 
coses no canvien si avui aprovem o no aquesta moció. Per aprovar-la avui, no 
hi ha res que demà depengui d’això. Per tant, nosaltres creiem que s’hauria de 
consensuar i que s’ha d’haver parlat, a part de amb la resta de grups, amb la 
societat civil. I que és un tema més complex i que se n’ha de parlar durant tots 
aquests mesos. No només avui aprovem aquesta moció i ja està. Encara que 
també es parli d’aprovar de fer un grup abans del desembre perquè comenci a 
muntar totes les infraestructures i tot això, bé, això se seguirà fent al Parlament 
encara que no aprovem aquesta moció. 
Per tant, nosaltres votarem en contra de la urgència. 
 
Francisco Romero, Partit dels Socialistes de Catalunya – Coalició de Progrés 
(PSC-CP): 
Nosaltres no entenem tampoc la urgència, perquè no hi ha cap element aquí 
que condicioni o justifiqui la urgència. I en tot cas també, veient que s’ha 
presentat a darrera hora a la Junta de Portaveus, doncs una mica, com que ja 
s’ha comentat en altres Plens de respectar les formes, això aplicat a tothom, 
entenem que aquesta part ens porta a votar en contra de la urgència. 
 
 
VOTACIÓ DE LA URGÈNCIA: S’aprova per 18 vots a favor dels consellers 
presents dels grups polítics comarcals de CIU, d’ERC, d’ENTESA i del PP, 11 
vots en contra dels grups polítics comarcals del PSC-CP i de la CUP-PA  i 1 vot 
d’abstenció del conseller de CIU senyor Josep Maria Martí, la inclusió, per 
raons d’urgència, del següent punt no previst a l’ordre del dia: 
 
 
Aprovada per la majoria qualificada que estableix l’article del Reglament suara 
esmentat, es passa al debat de la moció presentada pel grup d’ERC. 
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Moció de suport al referèndum i al procés constitue nt 
 
El Parlament de Catalunya va reafirmar al Debat de Política General el dret 
imprescriptible i inalienable de Catalunya a l’autodeterminació i va aprovar 
propostes de resolució en relació als propers passos que s’hauran de fer en el 
marc del Procés Constituent. 
 
El Govern de la Generalitat ha adoptat el compromís de celebrar un 
referèndum vinculant sobre la independència de Catalunya, com a molt tard el 
setembre de 2017 amb una pregunta clara i de resposta binària. Per fer-ho 
possible, el Parlament de Catalunya s’ha compromès a activar tots els 
dispositius legislatius necessaris per dur a terme la celebració del referèndum i 
per donar-li al mateix temps cobertura legal. Així mateix, abans del 31 de 
desembre de 2016 es constituirà una comissió de seguiment per l’impuls, 
control i execució del referèndum. El compromís per a la realització del 
referèndum en els termes indicats es mantindrà fins i tot en absència d’acord 
polític amb el govern de l’Estat espanyol. 
 
El Govern de la Generalitat endegarà la preparació dels procediments i 
reglaments necessaris per fer efectiu el referèndum, obeint els principis de 
pluralisme, publicitat i democràcia, seguint els estàndards internacionals, amb 
especial èmfasi en la creació d’espais de debat i propaganda electoral que 
garanteixin la presència dels arguments i prioritats dels partidaris del sí i del no 
a la independència en igualtat de condicions. 
 
El Govern de la Generalitat convocarà de forma immediata una cimera de totes 
les forces polítiques i socials favorables al dret a l’autodeterminació per tal de 
treballar políticament en la definició i fermesa d’aquesta convocatòria de 
referèndum. 
 
El text de la ponència conjunta sobre règim jurídic ha d’estar enllestit abans del 
31 de desembre de 2016, i ha de contenir com a mínim la regulació sobre la 
successió d’ordenaments jurídics, la nacionalitat, els drets fonamentals, el 
sistema institucional, la potestat financera i el poder judicial durant el període 
de transitorietat existent entre la proclamació de la República catalana i 
l’aprovació de la Constitució, així com el reglament de l’Assemblea Constituent. 
El Parlament de Catalunya encoratja als Ajuntaments i a impulsar debats 
constituents des de l’àmbit local promovent la participació de la societat civil i 
facilitar els recursos i espais propis necessaris pel correcte desenvolupament 
del debat ciutadà. 
 
Per tots aquests motius, el grup d’Esquerra Republicana al Consell Comarcal 
de l’Alt Penedès proposa d’adopció dels següents: 
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ACORDS 
 

Primer. Manifestar el recolzament del Consell Comarcal de l’Alt Penedès a la 
celebració d’un referèndum vinculant sobre la independència de Catalunya, 
com a molt tard el setembre de 2017 amb una pregunta clara i de resposta 
binària. 
 
Segon. Assumir l’encàrrec del Parlament de Catalunya d’impulsar els debats 
constituents  des  de l’àmbit local a la nostra comarca promovent la participació 
de la societat civil i facilitar els recursos i espais propis necessaris pel correcte 
desenvolupament del debat ciutadà. 
 
Tercer. Participar en la creació d’un espai de municipis i comarques per la 
República en el marc del procés constituent on es debatin i consensuïn les 
aportacions que el món local pugui fer al procés constituent i es defineixi el 
model i el nivell competencial dels municipis a la futura República. 
 
Quart.  Comunicar aquest acord als grups parlamentaris del Parlament de 
Catalunya. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
La urgència bàsicament ve perquè això es va votar al Parlament de Catalunya 
dijous passat. Entenem que és interessant, jo no només que la societat civil 
s’impliqui, sino que s’impliquin les diferents institucions que hi ha al País. El 
Consell Comarcal de l’Alt Penedès és una institució. I per tant doncs aquí, el 
que volem expressar bàsicament és el suport d’aquest ens a la celebració d’un 
referèndum vinculant sobre la independència. És a dir, això evidentment, tal 
com va quedar el Parlament, seria com a molt tard el setembre de 2017, amb 
una pregunta clara i de resposta binaria. El que fem és bàsicament donar 
suport a allò que el Parlament de Catalunya, que és l’espai que entenem que 
ha de tenir la plena sobirania dels catalans, va decidir en el seu moment. 
I a partir d’aquí, és evident que pel que hem de treballar és precisament per 
això. A partir de que el Parlament del nostre País fa passos endavant, aquests 
passos endavant no han de ser única i exclusivament obra del Parlament de 
Catalunya; a darrere hi hem de participar la resta d’agents que hi som per 
treballar per quin País volem tenir en el seu moment. 
Creiem que la proposta del President Carles Puigdemont, i aprovada per la 
majora de parlamentaris del Parlament de Catalunya, és una bona proposta. I 
que evidentment, a partir d’aquí, a nosaltres sempre ens hi trobaran del seu 
costat per tal de construir la República Catalana que tots aspirem a tenir. 
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Antoni Peñafiel, Candidatures de L’Entesa – ICV - EUiA- EPM- VeC- 
(ENTESA): 
Des de les Candidatures d’Entesa hem votat primerament a favor de poder 
debatre, perquè és un criteri del nostre grup, de que tot el que es porta a Ple es 
pugui debatre. Però compartim els arguments, tant expressats per la CUP com 
per el PSC de que potser no hi ha aquest criteri d’urgència en aquesta moció. 
Com s’ha comentat, en aquet cas, el grup d’Esquerra Republicana té 6 
consellers i conselleres comarcals, s’hagués pogut fer arribar per qualsevol 
d’aquests consellers o conselleres amb més antelació. I no hi ha cap fet que 
suposi que s’hagi d’aprovar aquest mes d’octubre, sense que això suposi un 
perjudici. 
Per tant, el que nosaltres plantejaríem és que es deixés sobre la taula, perquè 
aquesta mateixa moció es pot aprovar el mes de novembre, o es pot aprovar el 
mes de gener. Quan, com diu la mateixa moció, estigui redactat el text de la 
ponència conjunta sobre règim jurídic, o hi  ha tota una sèrie d’oportunitats on 
aquest text es pot aprovar. En tot cas, hi ha un plantejament, que és clar per 
part del Parlament, que és a qui li correspon gestionar tot el tema del 
referèndum i tot el tema del procés constituent. I que creiem que és important 
donar aquest valor al Parlament. I que en tot cas, en les darreres setmanes 
també hi ha hagut diverses propostes, tant per Part del Parlament, com del 
Govern de la Generalitat en la persona del seu President, i que per tant potser 
veiem com que és voler córrer una mica massa, quan encara hi ha molts 
elements que estan en l’aire.  
Per tant nosaltres, en vista de que entenem que aquesta mateixa moció es pot 
aprovar més endavant sense que hi hagi un perjudici per a la ciutadania i en 
vista que en els propers mesos s’hauran d’anar concretant més plantejaments, 
tant en el Parlament com en el conjunt de persones, d’entitats, de partits i de 
col·lectius que participem del Procés Constituent, entenem que el plantejament 
més raonable seria deixar-ho a sobre la taula. 
 
Anna Baqués, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Ja hem expressat perquè no enteníem la urgència. Per tant, en l’argument, el 
nostre vot serà una abstenció. Perquè hem de recalcar que estem molt a favor 
del referèndum. De fet, la proposta del referèndum va sortir de la CUP. Per 
tant, res a dir. Però tornar a dir que entenem que és una moció d’Esquerra 
Republicana que no s’ha consensuat, no s’ha parlat amb els altres grups, no 
s’ha parlat amb la societat civil. I que no podem començar així a treballar per a 
la construcció de la nova República, o si més no, per tirar endavant el 
referèndum. I bé, ens agradaria, si es torna a presentar, poder participar-hi i 
presentar alguna esmena, introduir coses. I parlar amb altres sectors, amb 
l’ANC o amb qui sigui. 
Per tant, avui ens abstindrem, però si més endavant la voleu modificar, estem 
oberts a parlar. Perquè no tenim cap problema, torno a dir, estem totalment a 
favor del referèndum i de que el Parlament de Catalunya tiri endavant aquests 
acords que es van prendre la setmana passada. 
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Lluís F. Caldentey, Partit Popular (PP): 
Sobre aquesta moció el Partit Popular votarà en contra. Després del que va 
passar el 9N, que encara avui hi ha persones que estan en procés judicial, jo 
entenc que la única possibilitat de fer un referèndum a Catalunya és modificant 
la constitució. Si no es fa així, entenc que pot passar de tot aquí.  
Nosaltres votarem en contra. 
 
Francisco Romero, Partit dels Socialistes de Catalunya – Coalició de Progrés 
(PSC-CP): 
Ja està bé que el Partit Popular se sumi a la modificació de la constitució. 
En tot cas, a veure, el primer acord és la celebració d’un referèndum vinculant 
sobre la independència. Clar, no és per reproduir els arguments que es van fer 
en el Parlament, que suposo que allà al Parlament tothom va més preparat i tal. 
Clar, nosaltres no hi estem d’acord. El nostre model és un altre, ho hem 
expressat, pensem que prèviament segurament podem trobar camins i 
oportunitats per tornar a votar una constitució que molts dels que estem aquí 
no l’hem votada, ja per una raó vital, segurament. I per votar el que sigui. Per 
si, no, el que es consideri. I en tot cas després ja es parlarà. En tot cas, aquest 
és el nostre camí, ho hem manifestat en tots els espais polítics on es dóna el 
debat. Pensem també que, a veure, no és per res, però quan veus que quan es 
presenta i que els mateixos partits que estan per aquesta línia tampoc ho 
veuen igual, jo diria que tothom faci la reflexió, que potser no facin massa ús 
partidista del tema. I això que no estem en la línia de la causa. Ho dic perquè 
fins i tot es veu com es va perdent força justament si les coses no es volen fer 
bé. I si les coses es volen fer bé, segurament s’hauria d’obrir més a altres 
opcions que també tenen suport social i d’entitats com les que nosaltres 
defensem. 
Per tant, votarem en contra. 
 
Vicepresident tercer, conseller senyor Ramon Carbó: 
Jo voldria intervenir per posicionar el vot d’Unió Democràtica, al que 
represento.  
Quan parlen d’un referèndum vinculant entenc que volen dir emparat amb la llei 
i amb totes la garanties de que el dret internacional i els països de l’entorn 
reconeguin el resultat d’aquest referèndum. Perquè si hem de tornar a fer lo 
que vam fer el 9 de novembre, que també havia de ser una cosa vinculant i 
definitiva, i hem vist com ha acabat i que no ho ha sigut. Des d’Unió 
Democràtica estem a favor pel dret a decidir i el nostre model és un model 
confederal. I he de recordar que només es poden confederar aquells països 
que són lliures. Per tant, el camí que hem de seguir el tenim bastant clar a on 
hem d’arribar. Ara, lo que no podem fer, o no hauríem de fer, és crear falses 
expectatives. I un pols amb un estat s’ha de fer des de la cohesió d’aquell estat 
que s’hi vol separar. Amb pronunciaments unilaterals, amb coses que queden 
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molt bé debatre-les, però que després poden portar a la frustració de la 
població, no anirem enlloc. Anirem a un trencament i a una frustració important.  
Nosaltres votarem a favor en tant en quant entenem que vinculant vol dir 
emparat sota la llei. Perquè per fer un referèndum que no tingui l’empara legal, 
només serveix per anar alimentant un hàmster, que l’anem alimentant cada 
any, entenc, per motius merament electorals.  
Siguem clars, si hem de fer un referèndum, l’hem de fer amb les garanties de 
que el dret internacional reconeixerà aquells resultats. Perquè si no els 
reconeix, per moltes lleis que faci el Parlament de Catalunya, si són 
recorregudes pel constitucional i no són a l’empara legal, a Europa no ens 
reconeixerà. Per tant, entenc que quan vostès diuen vinculant es deuen referir 
a totes les garanties legals perquè el resultat d’aquest referèndum porti a 
complir i el reconeixement internacional d’aquest País. Entenc això. La legalitat 
vigent. 
 
Raimon Gusi, Convergència i Unió (CIU): 
Per part dels consellers de Convergència dir que estem d’acord amb la moció. 
En tant en quant són tres elements. El primer element és un referèndum 
vinculant. Entenem particularment, des de Convergència, que seria millor que 
aquest referèndum vinculant fos pactat amb l’estat, de comú acord, dins el 
marc de la legalitat indiscutida i indiscutible. Però si no és així, ja ho va dir el 
President, hi estem d’acord, hi ha d’haver referèndum, o referèndum. I aquest 
s’ha d’emparar amb la legalitat catalana del seu moment, que hi hagi, i 
demanant empara també, a totes les legislacions europees i les que convingui. 
Creiem que hem d’optar en aquest sentit. Estem d’acord que aquesta vegada 
ha de ser diàfan, ha de ser ben construït i ha de ser vinculant. Amb una 
pregunta clara i una resposta clara; o si, o no. I que tothom hi pugui participar. I 
és més; sobretot, és bo que participin aquells que no hi estan d’acord. Sino que 
tothom que estigui d’acord en la democràcia i en votar, pugi participar, tant si 
és pel sí, com si és pel no. 
I els altres dos elements, no els oblidem, punt segon i tercer, m’han semblat 
particularment correctes. No perquè no deixen de ser suport als acords del 
Parlament, sino perquè manifesten dues qüestions d’administració local, que 
ens és molt interessant. Que és garantir en la participació en l’àmbit constituent 
de les noves estructures la participació del món municipal. Que no sigui una 
cosa feta només des de Barcelona, sino que aquí, quan s’hagin de fer noves 
lleis, nous marcs jurídics, nous marcs constitucionals, hi participi el territori. 
I després també, que hi pugui participar la societat civil. Que no sigui també 
només una cosa de quatre polítics, sino que sigui una cosa en que hi pugui 
participar el poble i les seves associacions en general. 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Només contestant al senyor Ramon Carbó, és evident que vinculant vol dir 
seguint amb les lleis, amb les lleis establertes que hi hauran en el moment del 
referèndum. I aquestes lleis són les lleis de desconnexió que aprovarà el 
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Parlament de Catalunya. En aquest sentit, em sembla que ja li he respost al 
que hem demanava. És a dir, el referèndum serà plenament legal. I vinculant 
vol dir que aquell resultat que surti serà el resultat que el Govern de la 
Generalitat acabarà aplicant, d’acord amb això que ja li he dit. 
 
 
VOTACIÓ:  L’acord és aprovat per 17 vots a favor dels consellers dels grups 
polítics comarcals de CIU i d’ERC, 9 vots en contra dels consellers presents 
dels grups polítics comarcals del PSC-CP i del PP, i 4 vots d’abstenció dels 
consellers presents dels grups polítics comarcals de la CUP-PA i d’ENTESA. 
 
 
8- Prendre coneixement de la renúncia al càrrec de consellera comarcal 
de la senyora Carlota Carbó Giró. 
 
Vist l’escrit de data 6 d’octubre de 2016 presentat per la senyora Carlota Carbó 
Giró en relació a la renúncia al càrrec de consellera comarcal del Consell 
Comarcal de l’Alt Penedès. 
 
Vist el que disposa l’article 9.4 del Reglament d’Organització i Funcionament de 
les entitats locals i, la Instrucció de 10 de juliol de 2003, de la Junta Electoral 
Central, sobre substitució de càrrecs representatius locals, la renúncia ha de 
fer-se efectiva per escrit davant el Ple de la Corporació a qui correspondrà 
prendre raó de la mateixa. 
 
El Ple del Consell Comarcal de l’Alt Penedès, 
 

1- Pren coneixement de la renúncia presentada per la senyora Carlota 
Carbó Giró  com a consellera d’aquest Consell Comarcal, nomenada per 
acord de Ple de data 17 de juliol de 2015.  

2- Acorda trametre a la Junta Electoral Central certificat del present acord, 
amb la finalitat que procedeixi a la substitució corresponent, d'acord amb 
el que disposa l'article 182 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del 
Règim Electoral General. 

3- Comunicar aquest acord a la senyora Carlota Carbó Giró. 
 
 
INTERVENCIONS: 
 
Carlota Carbó, Candidatura d’Unitat Popular – Poble Actiu (CUP-PA): 
Renuncio al càrrec de consellera comarcal per raons personals, però també 
com a decisió consensuada amb les companyes de la CUP. Ja que, com molts 
deveu saber, les regidores i conselleres comarcals de la CUP fem aquesta 
tasca de manera voluntària, com una militància més. I aquesta renuncia, per a 
mi, és un moment per dedicar-me a altres projectes i lluites. Tot i que no 
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deixaré d’estar aquí al Consell Comarcal, ja que prenc totes les decisions amb 
l’Assemblea territorial.  
Per últim, agrair a totes les persones que treballen al Consell Comarcal i que 
ofereixen tants serveis i ajudes als penedesencs i penedesenques. 
 
President: 
En tot cas, jo penso que també hem d’agrair-li, tots plegats, la tasca que heu 
realitzat durant aquest temps que heu estat aquí; opinant a favor, opinant en 
contra, que és lo que toca. I en aquest sentit, agrair-te la feina i que tinguis 
molta sort en tots els nous projectes i amb tot lo que puguis engegar. 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
 
9- Informacions de la Presidència.  
 
No n’hi ha. 
 
 
10- Precs i Preguntes. 
 
Pol Pagès, Esquerra Republicana de Catalunya (ERC): 
Ens agradaria saber, a veure si ens ho podeu fer arribar, en base al Catàleg de 
Serveis del Consell Comarcal i als serveis que explícitament s’ofereixen als 
municipis, si ens podeu passar la llista detallada dels serveis que es presten en 
uns municipis i en uns altres. Bàsicament, saber quin percentatge d’ús de cada 
servei fan els diferents municipis. 
Segona. Es va presentar una proposta a un FEDER, en clau comarcal. Ens 
agradaria saber en quina fase està. Sabem que això és lent, però si tenim 
alguna informació, si ens la podeu anar passant. 
Tercer. Des d’EnoturismePenedès es va presentar també un projecte del tema 
autocaravanes. Sé que la Diputació, les meses de concertació que fan aquest 
tipus d’ens, són els més lents. Quan això arribi, si ens ho podeu facilitar, 
perquè estem interessats en saber-ho. Així també saber quins municipis es van 
adherir a aquest projecte. 
No cal que sigui ara, ja ens ho passareu per escrit. 
Si ja s’han rebut i coneixem les meses de concertació amb la Diputació i el 
Consell Comarcal, la quantitat que toca a la casa. I amb què es destinarà i amb 
quins anys. 
Després, una altra pregunta, que ja ens la respondreu quan pugueu, per escrit. 
No és per ara. En relació a les carpes que el Consell Comarcal cedeix als 
diferents ajuntaments, saber quantes se n’han cedit al llarg del que portem del 
2016. I quina recaptació aproximada, més o menys, s’ha pogut recaptar per 
això. 
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I finalment, en relació a les reunions del Pla Territorial Parcial del Penedès, en 
el qual també hi formo part, però a través d’un altre ens, sí que recordo que en 
un Plenari vam demanar si podria ser possible anar-nos informant 
periòdicament sobre això. Doncs això, que si podríem fer alguna sessió, o 
aprofitar ja alguna sessió concreta que es plantegi, per informar als consellers 
en relació a això.  
Són més precs que preguntes. És això. Gràcies. 
 
President: 
Molt bé, moltes gràcies, conseller. 
Aquesta informació els hi farem arribar. Més que res, perquè la podrem tenir 
més en detall, que ara de memòria, evidentment, és impossible. Bé, alguna 
cosa sí que la sabríem, però prefereixo fer-ho tot amb concreció. I per tant, li 
farem arribar abans del proper Ple. 
 
Sergi Vallès, Convergència i Unió (CIU): 
Com heu vist, us he deixat a la taula informació sobre el Festival Clownic, que 
és per tercer any consecutiu que el fem al municipi de Torrelles de Foix, que el 
fem conjuntament amb la Fira artesana. Per tant, convidar-vos a tots a que 
passeu un dia a Torrelles de Foix, o dos, o fins i tot, els tres dies, si voleu.   
 
 
I sense més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió quan són les 
20:42 hores, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 

El secretari        El president  
 

 
 

 
    Xavier Rodado Honorato   Francesc Olivella Pastallé 
 
 
 
DILIGÈNCIA.- Faig constar, d’acord amb el preceptuat a l’art. 199.1.3 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, 
que l’acta transcrita comprèn 40 pàgines relacionades amb els números del 
339 al 378. 
 
Vilafranca del Penedès, 14 de novembre de 2016 
 
El Secretari 
Xavier Rodado Honorato 


